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15 ani
Pe certificatul de naştere al ziarului

„Viaţa liberă” scrie 22 decembrie 1989.
Împlinim astăzi 15 ani. Mulţumim tuturor celor
care şi-au adus aminte de noi şi ne-au felicitat,

tuturor care ne-au fost alături în aceşti ani şi,
mai ales, mulţumim  cititorilor noştri, pentru

care existăm. Şi cărora, după propria lor voie,
le urăm Viaţă liberă!

V.L.

e abia acum, după 15 ani de la revoluţie, avem
două, ba chiar trei  Românii, care se înfruntă
pe tărâmul memoriei. Trăim în două realităţi

paralele, ba chiar în trei. Una care a consumat
comunismul până la maturitatea deplină, alta care
şi-a împărţit tinereţea între două lumi diferite şi una
care se năştea atunci când tinerii mureau la
Timişoara şi acum învaţă despre comunism din
cărţile de istorie. Însă nu diferenţele în ani împart
locurile acestea între au fost, sunt şi  vor fi, ci oamenii
care-şi poartă vârsta diferit pe umeri şi în suflet. Ca
să ne regăsim miracolul din 22 ar trebui să putem
rememora împreună timpul acela. Şi ar mai fi necesar
să ne lepădăm, în prag de Crăciun, de răutate şi
ură, de ignoranţă şi viclenie. Cum însă am putea
face asta atâta vreme cât boala politicii face zilnic
victime, cât microbul acesta e în aerul pe care îl
respirăm?  Cu albastrul cianotic al bolnavilor de inimă
întipărit pe faţă, PSD-iştii ţin cu dinţii de putere,
construind alianţe, negociind sprijin. De cealaltă
parte, cirotici, cu galben-portocaliul bolilor incurabile
de ficat afişat la vedere, reprezentanţii Alianţei DA
se luptă din răsputeri să conducă, să măture totul în
cale, să ocupe funcţ i i, să fie la cârmă. Din
încrâncenarea politicienilor au dispărut decenţa şi
eleganţa, lupta e pe viaţă şi pe moarte, loviturile sunt
demolatoare… Clipa solemnă a depunerii
jurământului parlamentarilor, a alegerii preşedinţilor
celor două Camere s-a transformat în circ. Traian
Băsescu, de la înălţimea scaunului său de preşedinte,
s-a gratulat glumeţ cu Adrian Năstase, aflat la
înălţimea proaspetei sale funcţii de preşedinte al
Camerei Deputaţilor… Nici unul, nici celălalt n-au dat
momentului dimensiunea sa istorică. L-au tratat ca
pe o şuşă… Asta este realitatea în care se încurcă
cele trei Românii.

Un deceniu şi jumătate a trecut din momentul în
care ne-am câştigat libertatea.  Morţii revoluţiei au
încolţit deja 15 generaţii de ghiocei. Şi noi încă nu
ne-am construit viitorul, nu am învăţat să fim verticali,
nu ştim să iertăm şi nu avem lecţia democraţiei
învăţată prea bine.

Plecaţi astăzi fruntea nu numai în faţa celor care
au murit în Decembrie 1989, ci şi în amintirea
speranţelor voastre uitate, a trădării din faptele,
vorbele şi sufletul vostru. Daţi celor care nu ştiu cum
a fost comunismul dreptul la inocenţă! Întăriţi-le
credinţa că viitorul nu e un zid, ci o piaţă deschisă.
Nu neapărat piaţa revoluţiei şi nu neapărat plină de
oameni. Ce-ar fi dacă am începe să creştem
porumbei?

Trei
Românii

Bani
pentru
salariile
dascãlilor

Cadrele didactice pot răsufla
uşurate, nu vor rămâne fără bani de
sărbători. Primarul Dumitru Nicolae a
anunţat că la ultima sa şedinţă, Guvernul
a aprobat cei 5,7 miliarde de lei pentru
avansul salariaţilor din învăţământ.
Meritul pentru acest ultim gest al
Guvernului Năstase îi revine senatorului
PSD Viorel Ştefan. “Dacă nu se aprobau
aceşti bani,  rămâneam descoperiţi şi
oricum luam banii din rezervă. Trebuie
să recunosc că domnul senator Ştefan
Viorel a acţionat şi s-a înţeles că e bine
să ne ajute”, a subliniat Nicolae.

ANCA MELINTE

COMUNICAT DE  PRESÃ
Cu ocazia Sărbătorilor de Iarnă, SC APATERM SA Galaţi va lua

toate măsurile necesare în vederea asigurării unor servicii de
calitate, astfel, în intervalul 23.12.2004 - 3.01.2005 apa caldă de
consum va fi furnizată în program continuu, pentru toţi clienţii
societăţii.

Vă mulţumim pentru colaborare şi vă dorim sărbători fericite!

„VIAÞA LIBERÃ”
a intrat în Europa

Colegul nostru Costel Crângan a fost premiat de
comisarul european Jonathan Scheele în cadrul galei
„Reporter European”

ISPAT SIDEX
se va numi
Mittal Steel
Galaþi

“FACTURA”
impozitului
pe venitul global
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Întâlnirea dintre preşedintele
Traian Băsescu şi reprezentanţii
Partidului Umanist a durat doar
câteva minute, liderul PUR, Dan
Voiculescu, exprimându-şi ne-
mulţumirea faţă de modul în care
şeful statului a tratat un partid
parlamentar. Potrivit lui
Voiculescu, Traian Băsescu a
precizat încă de la începutul
întâlnirii că este doar “o
formalitate”, dorind să ştie dacă
PUR are un punct de vedere în

legătură cu desemnarea
candidatului la funcţia de prim-
ministru.

Liderul PUR a precizat că acest
partid nu are majoritate parla-
mentară care să-i permită să facă
propuneri privind candidatul la
funcţ ia de prim-ministru. El a
adăugat, însă, că PUR va analiza
atent programul pe care-l va
propune premierul ce va fi
desemnat de către Traian Băsescu
şi că dacă acesta va corespunde

cu programul umaniştilor,
parlamentarii PUR vor acorda votul
de învestitură Guvernului.

Voiculescu a precizat că Traian
Băsescu nu le-a spus nimic
umaniştilor din ceea ce are de
gând să facă. Potrivit lui Voiculescu,
Băsescu le-a spus reprezentanţilor
PUR că vor afla o dată cu poporul
care este decizia sa. “A expediat în
câteva minute un partid parla-
mentar. Probabil că este foarte
supărat că nu am votat ieri (n.r. luni)

BÃSESCU NU SE LASÃ

Întâlnirea
cu reprezentanþii PUR a
durat doar câteva minute

cu Alianţa. Nu e un
comportament de preşedinte. Mă
mir de ce ne-a mai chemat”, a
mai spus Dan Voiculescu.

La întâlnirea de la Cotroceni
cu preşedintele Traian Băsescu,
din partea PUR au fost prezenţi
Dan Voiculescu, Codruţ Sereş,
Ioana Iova Popescu, Silvia
Ciornei, Bogdan Pascu, Bogdan
Piţigoi, Bogdan Ciucă, Octavian
Iacob şi Andrei Marinescu.

COLINDÃTORI
la "Viaþa liberã"

BURSA
ZVONURILOR
Cine va fi noul
prefect?

PRIMA
IMPRESIE
din Parlament

ªEDINÞÃ
de Consiliu,
înainte de Crãciun

EV
EN
IM
EN
TP.3

REMEMBER P.
7

Ar
hi

va
 „V

L
“



Nr. 4597
Miercuri,

22 decembrie 2004 2

Paginã realizatã de
CRISTI LUCA

din surse MEDIAFAX,
CLICK NEWS ºi A.M. PRESS

“Cartel Alfa”,
dispusã
sã încheie
un pact social

Confederaţ ia sindicală
“Cartel Alfa” este “disponibilă”
să semneze un acord social cu
viitorul Executiv, dar în anumite
condiţii, ce vor fi negociate în
cazul în care şi reprezentanţii
Guvernului vor dori să încheie
un asemenea pact, a declarat
preşedintele confederaţiei,
Bogdan Hossu. Hossu a
susţinut că, în cazul unor
tratative cu viitorul Guvern, va
pune în discuţie probleme
privind politicile de ordin salarial
şi va solicita Executivului să
pună în aplicare legile existente.
În plus, Hossu susţine că
centrala sindicală se va implica
şi în identificarea şi rezolvarea
unor probleme post-privatizare.

Funcþionarii
publici,
în proces
cu Guvernul

Uniunea Sindicatelor
Funcţ ionarilor Publici din
România (USFPR) a dat în
judecată Executivul, acuzând
că HG 1723 privind combaterea
birocraţiei contravine Codului
Muncii şi acordului încheiat de
organizaţie cu Guvernul şi
generează blocaje la ghişee,
îngreunând munca funţionarilor.

Potrivit USFPR, actul
normativ încalcă prevederile
Codului Muncii, mai exact
prevederea care obligă
angajatorii să asigure săptă-
mânal două zile consecutive de
repaus şi o durată maximă a
timpului de lucru de 48 de ore.
Actul normativ prevede că
programul de lucru cu publicul
se stabileşte “astfel ca, în zilele
lucrătoare, să se asigure
accesul cetăţenilor între orele
9.00 şi 17.00 şi, în cel puţin trei
zile pe săptămână, între orele
9.00 şi 19.00, iar sâmbăta, cel
puţin între orele 9.00 şi 14.00”.

 Mai mult, sindicaliştii
susţ inând că, nefiind
suplimentat numărul posturilor,
aplicarea acestor măsuri duce
la “blocaje”, pe fondul lipsei de
personal.

Fane
Spoitoru,
audiat

Ion Titişor, zis Fane Spoitoru
ş i soţ ia sa, Elena, s-au
prezentat, aseară, la Parchetul
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie
pentru a fi audiaţi de procurori,
informează surse judiciare.
Potrivit unei declaraţii făcute cu
două zile în urmă, de către
George Muscalu, procuror şef
al Direcţiei de Investigare a
Infracţiunilor de Criminalitate
Organizată ş i Terorism,
Spoitoru este suspectat că, în
mai-iunie 2003, o societate
comercială ar fi apelat, prin
intermediul său şi al lui Miron
Cozma, la locotenenţii lui Nuţu
Cămătaru, pentru a cumpăra o
companie arădeană scoasă la
privatizare. Muscalu a mai
afirmat că Miron Cozma şi Fane
Spoitoru  urmau să primească
în schimb 100.000 de dolari.

Nicu Ghearã,
supravegheat

În noaptea de luni spre marţi,
în cartierul bucureştean
Colentina a avut loc un incident
între omul de afaceri Nicu
Gheară şi ocupanţii unei maşini
care - potrivit Poliţiei Capitalei -
aparţ ine unei structuri
informative. Omul de afaceri
afirmă că, aflat în drum spre
casă, a reuşit să blocheze una
dintre cele trei maşini care îl
supravegheau, celelalte două
dispărând rapid. Potrivit lui Nicu
Gheară, cele două persoane
aflate în autoturismul oprit
aveau asupra lor aparatură
performantă de urmărire şi
ascultare şi au refuzat să se
legitimeze ori să spună cine
sunt. În aceste condiţii, a fost
chemată Poliţia, a adăugat Nicu
Gheară.

Preşedintele Traian Băsescu va
anunţa, astăzi, numele premierului
desemnat urmând ca ulterior să se
formeze guvernul care să poată fi
instalat şi până la 31 decembrie să
înceapă să funcţioneze, a anunţat
purtătorul de cuvânt al Preşedinţiei,
Adriana Săftoiu. Ea a spus că Băsescu
îi va anunţa mai întâi pe liderii celorlalte
partide, după care va face o conferinţă
de presă pe acest subiect, la ora 14.00.

Adriana Săftoiu a confirmat faptul
că Băsescu a fost de acord cu
propunerea lui Adrian Năstase ca
secretarul general al Guvernului Eugen
Bejinariu să fie premier interimar.

În legătură cu posibila nominalizare
a lui Călin Popescu Tăriceanu, purtătorul
de cuvânt a spus că nu poate comenta
acest lucru în acest moment, dar că nu
poate să nege că Traian Băsescu a
susţinut această idee în campania

electorală. “Mâine veţi afla de la el cu
siguranţă ceea ce doreşte”, a afirmat
Săftoiu. Purtătorul de cuvânt a spus că
Băsescu doreşte ca Guvernul să
funcţioneze astfel încât să poată emite
până la sfârşitul anului o ordonanţă de
urgenţă pentru reducerea fiscalităţii.

Preşedintele Traian Băsescu
continuă consultările cu partidele
parlamentare în vederea desemnării
premierului şi a formării viitorului guvern,
aşa cum prevede Constituţia, a precizat
Săftoiu.

La consultări, liderii PSD au spus că,
împreună cu PUR, au prima şansă
pentru formarea guvernului. Repre-
zentanţii PUR i-au spus lui Băsescu că
vor adopta o poziţie în funcţie de
programul de guvernare prezentat, iar
PRM va lua o decizie în funcţie de
programul Executivului şi de echipa
guvernamentală, a adăugat Săftoiu.

Reprezentanţii Alianţei PNL-PD sunt
decişi să formeze viitorul Guvern,
primul-ministru suţinut de această
formaţiune fiind Călin Popescu-Tări-
ceanu, iar dacă acest lucru nu se va
reuşi, alegerile anticipate “reprezintă o
soluţie”, susţine preşedintele PD Emil
Boc. El a declarat, într-o conferinţă de
presă, că un guvern format de PSD este
exclus categoric de liderii Alianţei,
pentru că un asemenea Executiv n-ar

reuş i să ducă România spre
prosperitate, spre Uniunea Europeană
şi spre reformarea instituţiilor statului.

“Alegerile anticipate nu trebuie privite
ca o criză. Reprezintă un exerciţiu
democratic care se utilizează în toate
ţările. De ce are nevoie România? De
un guvern şchiop şi de o majoritate
relativă sau de trei luni pentru alegeri
anticipate?”, a explicat ş i
vicepreşedintele PD Adriean Videanu.

Mai mulţi lideri umanişti au afirmat,
ieri, într-o conferinţă de presă, că PUR
nu condiţionează sprijinirea politică a
oricărei formule guvernamentale de
prezenţa reprezentanţilor acestui partid
la guvernare, însă au precizat că
aşteaptă prezentarea echipei. “Noi vom
susţine în Parlament şi în afara lui orice
nou guvern care se prefigurează
capabil să asigure continuitatea
procesului de reformă, evitând
instabilitatea politică”, ce ar putea pune
în pericol obiectivul de integrare a
României în UE în 2007, a afirmat
deputatul Bogdan Pascu, adăugând că
PUR va proceda astfel fără a avea
pretenţia de face parte din acel guvern.
“Vom colabora loial cu orice forţă politică
ce va respecta interesul naţional”, a mai
spus Pascu, subliniind importanţa
stabilităţii politice şi “ataşamentul” PUR
faţă de “moralitatea politică”.

Întrebat dacă este o dovadă de
moralitate politică faptul că parlamentarii
PUR au votat candidaţii PSD pentru
preşedinţia celor două Camere, iar liderul
Dan Voiculescu a spus că nu exclude
sprijinirea unui guvern propus de Traian
Băsescu, Pascu a răspuns pozitiv.
“Este o dovadă de înaltă moralitate
politică”, a apreciat el, arătând că PUR
a intrat în Parlament alături de PSD, pe
listele Uniunii PSD+PUR, iar, în acest
context, era o “obligaţie morală” ca
pentru preşedinţia Camerei Deputaţilor
şi a Senatului să susţină un candidat
comun.

Senatorul Silvia Ciornei a afirmat că
PUR poartă în continuare discuţii atât
cu PSD, cât şi cu Alianţa PNL-PD. “Vrem
să vedem atât echipa care va fi
prezentată de cele două formaţiuni, cât
şi programul de guvernare”, a mai spus
ea.

Deputaţii i-au ales, ieri, pe Miron
Mitrea (PSD), Mona Muscă (PNL),
Corneliu Ciontu (PRM) şi Daniela Popa
(PUR) în funcţia de vicepreşedinţi ai
Camerei, iar pe  Victor Ponta (PSD), Titu
Gheorghiof (PNL), Adriean Videanu (PD)
şi Petre Popeangă (PRM) ca secretari.
De asemenea, Eugen Nicolicea (PSD),
Ioan Oltean (PD), Borbely Laszlo
(UDMR), Miron Ignat (grupul minorităţilor
naţionale) vor fi chestori.

Componenţa Biroului Permanent a
fost aleasă de plenul deputaţilor, prin
vot secret cu bile asupra listei de
candidaţi şi a întrunit 312 voturi pentru

listă şi 5 voturi contra listei. La vot au
fost prezenţi 317 deputaţi din totalul de
332.

La începutul şedinţei în plen,
parlamentarii au păstrat, la cererea
deputatului PD Romeo Raicu, un moment
de reculegere pentru cei care au murit,
în urmă cu 15 ani, în noaptea lui 21
decembrie.

Astăzi, plenul se va întruni pentru a
aproba rezultatul negocierilor dintre liderii
grupurilor parlamentare referitoare la
repartizarea funcţiilor din conducerea
comisiilor parlamentare şi stabilirea
numărului de membri ai fiecărei comisii.

Premierul Adrian Năstase a anunţat,
ieri, că îi va trimite, în cursul zilei, o
scrisoare preşedintelui Traian Băsescu
pentru a-l informa că optează pentru
funcţia de preşedinte al Camerei
Deputaţilor. Cel mai potrivit pentru
interimatul la conducerea Guvernului
este secretarul general Eugen Bejinariu,
a apreciat Năstase, într-o conferinţă de
presă. El a spus că actul său nu este o
demisie din funcţia de premier, ci
această poziţie devine “vacantă”
întrucât, pentru a rezolva situaţia de
incompatibilitate, are de optat, în termen
de zece zile, între şefia Executivului şi
conducerea Camerei.

Lipsa de fermitate faţă de unele
persoane sau situaţii şi prea puţină
atenţie acordată comunicării publice
sunt principalele lucruri pe care Adrian
Năstase a declarat că şi le reproşează
la finalul mandatului de prim-ministru. El
a afirmat că a avut timp, în ultimele zile,
să reflecteze asupra ultimilor patru ani,
ajungând la concluzia că au fost comise

unele greşeli care au influenţat votul
obţinut la alegerile parlamentare şi
prezidenţiale.

Adrian Năstase a negat informaţia
potrivit căreia Executivul ar fi aprobat,
în şedinţa de marţi, un act normativ care
permite trecerea unui teren în
proprietatea preşedintelui Partidului
Umanist Român, Dan Voiculescu.

Tot ieri, Adrian Năstase a condus
ultima sa şedinţă de Guvern în calitate
de prim-ministru, reuniune la care au
fost prezenţi şi o parte dintre foştii
membrii ai Cabinetului, precum Daniela
Bartoş, Rodica Stănoiu, Petre Lificiu,
Ecaterina Andronescu. Premierul a
oferit tuturor demnitarilor prezenţi câte
o cupă de şampanie şi le-a mulţumit
pentru “prietenie şi solidaritate”. El a
vorbit, prin sistemul de videoconferinţă,
şi cu prefecţii şi preşedinţii consiliilor
judeţene, mulţumindu-le pentru
activitatea din timpul mandatului, după
care Năstase şi membrii Cabinetului său
s-au fotografiat în faţa Palatului Victoria.

Ultimul condamnat căutat de poliţişti,
dintre cei 46 vizaţi de decretul de
revocare a graţierii semnat, vineri, de
Ion Iliescu, a fost prins şi reîncarcerat.
Acesta este Dumitru Puşcalău,
condamnat definitiv în anul 2000.

Puşcalău (33 de ani, din comuna
băcăuană Blăgeşti) avea de executat
şase luni de închisoare pentru abandon
de familie. El fusese arestat cu două
luni în urmă, după ce fusese dat în
urmărire generală.

Uniunea Europeană alocă României
peste 407 milioane euro prin
memorandumurile de finanţare pentru
Programul PHARE Naţional 2004 şi
Programul privind Sprijinul Comunitar în
domeniul Siguranţei Nucleare,
infomează un comunicat al Delegaţiei
Comisiei Europene la Bucureşti. Suma
reprezintă o parte semnificativă a
sprijinului financiar acordat României în
2004 pentru continuarea pregătirilor de
aderare. Contribuţia din partea Uniunii
va fi completată cu aproximativ 100
milioane euro din bugetul României.

Suma din partea UE (405 milioane
euro - Phare şi 2 milioane euro -
Siguranţă Nucleară) este cu peste 50%
mai mare decât cea alocată prin
programul din 2003 şi reprezintă cea

mai mare alocare financiară de la
începerea procesului de pre-aderare.

Din acest an a fost introdusă o
abordare multianuală în programarea
fondurilor PHARE din partea Uniunii
Europene pentru România.

Aceasta se concentrează pe opt
sectoare care au fost identificate ca
prioritare în procesul de pre-aderare:
reforma administraţiei publice, reforma
sistemului judiciar, minorităţi, agricultură,
protecţia mediului, managementul
frontierelor, finanţe publice şi coeziune
economică şi socială. În plus, sunt
prevăzute fonduri şi pentru alte
sectoare importante precum: cadastru,
audio-vizual, sănătate, energie,
statistică, transport, societate civilă şi
afaceri interne.

Preşedintele Traian Băsescu a sosit,
ieri dimineaţă, la Palatul Cotroceni pentru
preluarea mandatului. Ceremonia a avut
loc în curtea interioară a Palatului.

Traian Băsescu a fost întâmpinat de
garda de onoare care i-a prezentat
onorul, după care a fost intonat imnul
de stat al României. Noul preşedinte a
trecut în revistă garda de onoare. El a
fost întâmpinat la intrarea în Palat de
fostul preşedinte, Ion Iliescu şi de
consilierii acestuia, precum şi de noii
consilieri prezidenţiali Theodor Stolojan,
Claudiu Săftoiu şi Renate Weber. La
ceremonie au participat şi consilierii de
stat, precum şi aproape toţi angajaţii
Administraţiei Prezidenţiale.

Bãsescu a primit
moºtenire “spiritul
Cotrocenilor”
Ion Iliescu a părăsit, apoi, Palatul

Cotroceni, luându-şi la revedere de la
angajaţii Preşedinţiei. El a fost condus
până la ieşirea din Palat de actualul

preşedinte, Traian Băsescu. În curtea
interioară a Palatului garda i-a prezentat
lui Ion Iliescu onorul. A fost intonat imnul
de stat al României, după care Ion Iliescu
a trecut în revistă garda de onoare.

Înainte de a părăsi Palatul Cotroceni,
Ion Iliescu şi Traian Băsescu au avut o
întâlnire de aproximativ 30 de minute,
care a marcat preluarea mandatului de
către noul şef al statului. Fostul
preşedinte a declarat că a discutat
într-un cadru civilizat cu Traian
Băsescu, că şi-au spus “cuvinte ultime”
şi au evocat amintiri comune, dar că au
discutat şi unele chestiuni mai concrete.

Ion Iliescu a precizat că îi lasă
moştenire lui Traian Băsescu “spiritul
Cotrocenilor” care este de deschidere,
de comunicare. “I-am spus că asta e
esenţial: să stabilească dialog cu toată
lumea. E alta statura şefului statului faţă
de şeful de partid sau primar sau aşa
mai departe”, a adăugat Iliescu. El a vrut
să intre şi în bisericuţa din curtea
interioară a Palatului, însă aceasta era
închisă.

Consultãri la Cotroceni
PSD susþine
cã are prima
opþiune pentru
desemnarea
premierului
Preşedintele PSD, Adrian Năstase a

subliniat, la întâlnirea de ieri cu Traian
Băsescu, faptul că Uniunea PSD+PUR
a obţinut rezultatul cel mai ridicat la
alegerile din 28 noiembrie, confirmat la
alegerea preşedinţilor Senatului şi
Camerei Deputaţ ilor, ceea ce a
demonstrat că nu există o majoritate “în
partea cealaltă, în zona Alianţei”. PSD
i-a prezentat lui Traian Băsescu riscul
unei instabilităţi politice şi a susţinut că,
având cel mai mare număr de voturi,
PSD+PUR ar trebui să beneficieze de
prima opţiune pentru desemnarea unui
candidat la funcţia de premier, care să
încerce să formeze un guvern
bazându-se pe o majoritate
parlamentară.

Reprezentanţii PSD i-au prezentat
şefului statului “rezervele” în privinţa
formării unui guvern minoritar de către
Alianţa PNL-PD, ceea ce ar introduce
incertitudine politică şi lipsă de
performanţă economică, a precizat
Năstase. El a spus că o a treia variantă
ar fi formarea unui “guvern de mare
coaliţie”, care ar asigura continuitatea
ambianţei de pace socială şi stabilitate
politică.

Adrian Năstase a mai precizat că
PSD nu a discutat cu PRM pentru
susţinere parlamentară.

Marko Bela:
Existã
posibilitatea
formãrii unui
guvern de coaliþie
PNL-PD ºi UDMR
Liderul UDMR, Marko Bela, a declarat

aseară, la finalul întâlnirii cu preşedintele
Băsescu, că există posibilitatea formării
unui guvern de coaliţie a Alianţei PNL-PD
şi UDMR şi că Uniunea vrea să-şi asume
responsabilităţi în Executiv în domenii
de interes general. Marko Bela a precizat
că, în prezent, UDMR şi Alianţa PNL-PD
poartă discuţii pentru elaborarea unui
program de guvernare şi că vor urma
discuţii şi în privinţa structurii şi
componenţei Guvernului şi a instituţiilor
legate de Executiv.

Marko Bela a spus că dezideratele
UDMR pentru guvernare vizează:
asigurarea stabilităţii politice, garanţii
privind continuarea procesului de
integrare în UE şi respectarea datei pe
1 ianuarie 2007 pentru aderare, soluţii
legate de relaţiile interetnice şi situaţia
minorităţilor în România, soluţii privind
situaţia economico-socială în ţară.

Liderul UDMR a menţionat că, în
prezent, PNL, PD şi UDMR nu deţin
majoritatea parlamentară şi prin urmare
Guvernul ar fi unul minoritar. El şi-a
exprimat, însă, speranţa că va exista
sprijin şi din partea celorlalte formaţiuni
politice la votul de învestitură al
Guvernului deoarece toţi au interes să
fie cât mai repede învestit un nou
guvern. Întrebat dacă UDMR va semna
un protocol cu Alianţa PNL-PD, Marko
Bela a răspuns: “Firesc trebuie să se
semneze un astfel de protocol când se
ajunge la o înţelegere. Deocamdată,
discutăm elementele acestei coaliţii”.

Marko Bela a mai spus că la întâlnirea
cu Traian Băsescu nu s-a discutat
despre eventualitatea de alegeri
anticipate, precizând că, în opinia sa,
trebuie evitat acest lucru.

PRM va susþine
condiþionat
un guvern
al Alianþei D.A.
PRM îl va susţine pe preşedintele

Traian Băsescu în lupta împotriva

corupţiei şi va vota un guvern format
de Alianţa PNL-PD, dacă programul
acestuia slujeşte interesul naţional, a
declarat, ieri, liderul PRM, Corneliu
Vadim Tudor, la finalul convorbirilor cu
şeful statului. “Să vedem cu ce program
se prezintă şi cu ce echipă. Dacă
slujeşte interesului naţional şi ne
convinge, s-ar putea să îl votăm”, a
declarat Vadim Tudor, referindu-se la
votarea unui guvern format de Alianţa
PNL-PD.

Pe de altă parte, Corneliu Vadim
Tudor a apreciat că, dacă PNL-PD va
include în programul de guvernare
măsuri precum aplicarea cotei unice de
impozitare a veniturilor de 16%, PSD nu
va fi de acord, indiferent de câte voturi
va da PRM. Liderul PRM a mai spus că
Alianţa PNL-PD “nu are echipă”.

Reprezentanţii PRM i-au spus lui
Traian Băsescu că îl vor sprijini în lupta
împotriva corupţiei şi au propus şi
câteva măsuri, respectiv: să facă
curăţenie la PNA, să creeze instituţia
procurorului independent şi să preia
PNA sub controlul CSAT. Vadim Tudor a
spus că Traian Băsescu trebuie să
înceapă lupta împotriva corupţiei făcând
curat în Alianţa PNL-PD şi începând cu
“gangsterii lor”.

Liderul PRM a mai spus că partidul
pe care îl conduce doreşte ca sprijinul
acordat lui Băsescu să fie unul reciproc.

CV Tudor a spus că PRM cere să
dialogheze cu această formaţiune, să
nu mai fie exclusă punându-i-se eticheta
“extremistă”.

Deputaþii
minoritãþilor
voteazã
cu Alianþa D.A.
Cei 18 parlamentari ai minorităţilor

naţionale, altele decât cea maghiară, vor
vota în favoarea unui guvern format de
Alianţa PNL-PD, deoarece există o
concordanţă între obiectivele Alianţei şi
interesele acestui grup, a declarat
deputatul Aurel Vainer, la finalul
consultărilor cu Traian Băsescu. Vainer
a precizat că obiectivele prioritare ale
acestui grup parlamentar vizează:
adoptarea unei legi a minorităţilor
naţionale, reducerea pragului de 5%
pentru alegerea unui deputat al
minorităţilor naţionale în Parlament şi
aplicarea mai fermă a legislaţiei privind
restituirea bunurilor comunităţilor
naţionale.

Aurel Vainer a precizat că grupul
parlamentar al minorităţilor i-a cerut
preşedintelui Traian Băsescu să ia în
delegaţiile care îl vor însoţi în vizitele în
străinătate deputaţi ai minorităţilor
naţionale din ţările de origine ale
acestora.

NUMELE PREMIERULUI
VA FI ANUNÞAT ASTÃZI

Bãsescu l-a acceptat
pe Eugen Bejinariu ca
prim-ministru interimar

EMIL BOC:
Alegerile anticipate
reprezintã o soluþie

PUR vrea sã
vadã echipele propuse

Adrian Nãstase a ales
preºedinþia Camerei

A fost reîncarcerat
ºi ultimul graþiat

Studentul albanez arestat preventiv
în cazul triplului asasinat comis în
Mangalia, în urmă cu aproape trei luni,
asupra soţilor Ion şi a fetiţei lor, a
renunţat la judecarea recursului pe care
îl declarase împotriva măsurii de
arestare.

El a declarat în instanţă că nu mai
contestă această decizie, după ce, în
prealabil, s-a consultat cu avocatul lui,
Ion Stelian.

Studentul albanez Shyti Blenis este
cercetat, alături de nepotul familiei Ion,
Ştefan Niculescu, pentru comiterea
infracţiunii de omor deosebit de grav.
Avocatul Ion Stelian a declarat că a dus
muncă de lămurire pentru a-l convinge
pe clientul său să renunţe la recurs.
Decizia lui Blenis a fost determinată şi
de faptul că mai are un mandat de
arestare pentru trafic de persoane,
care rămâne în vigoare chiar şi în cazul
în care ar fi fost pus în libertate în cazul
triplului asasinat.

Apărătorul studentului albanez a mai
precizat că Shyti Blenis susţine că el
doar a asistat la crime şi că nu ar fi
autorul lor.

 Cei doi presupuşi asasini ai familiei
din Mangalia, dispărute în urmă cu
aproape trei luni, au fost arestaţi
preventiv, joi, pe 30 de zile, pentru omor
deosebit de grav.

Potrivit anchetatorilor, pe 28

septembrie, Lucreţia şi Alexandru Ion
ar fi fost omorâţi de cei doi tineri cu
sânge rece în propria locuinţă din
Mangalia. În aceeaşi zi, la prânz,
presupuşii criminali ar fi ucis-o şi pe
Amalia, în vârstă de opt ani, după ce au
luat-o de la şcoală.

Anchetatorii au stabilit că, după ce
l-au înjunghiat pe Alexandru Ion şi au
strangulat-o pe soţia acestuia, Lucreţia,
în propria locuinţă, presupuşii asasini
au mers la şcoala unde învăţa fetiţa, au
luat-o, au băgat-o în maşină şi au
strangulat-o cu cureaua unuia dintre ei.
Potrivit anchetatorilor, fetiţa a fost
băgată apoi în portbagaj şi, pentru că
nu murise, a fost lovită în cap de unul
dintre asasini.

Legiştii au descoperit că micuţa
Amalia avea pământ în gură şi în trahee,
ceea ce indică faptul că ea a fost
îngropată de vie de către asasini.

Anchetatorii au stabilit că mobilul
crimei a fost implicarea în traficul de
droguri, Alexandru Ion având o sumă
mare de bani pe care ar fi fost de acord
să o investească în traficul de
stupefiante, colaborând, în acest sens,
cu nepotul său şi cu prietenul acestuia,
cetăţeanul albanez.

Potrivit anchetatorilor, acesta ar fi
explicaţ ia pentru faptul că uşa
apartamentului soţilor Ion nu a fost
forţată.

Deputaþii
ºi-au ales
conducerea

Peste 400
milioane euro,
alocate de UE

Preşedintele Traian Băsescu a
depus, ieri, coroane de flori în memoria
eroilor Revoluţiei din decembrie 1989.
Băsescu a dezvelit un monument la
Cimitirul Eroilor Revoluţiei, a asistat la
slujba oficiată în memoria acestora şi a
depus o coroană de flori.

La ceremonia de la Cimitirul Eroilor
Revoluţiei a fost prezent şi preşedintele
Senatului, Nicolae Văcăroiu. El a fost
întâmpinat cu ostilitate de revoluţionarii

prezenţi. “După ce aţi tras în noi în 1989,
acum veniţi să puneţi flori!”, i-a spus un
bărbat lui Văcăroiu.

Băsescu a asistat apoi la slujba
oficiată în Piaţa Universităţii. El a aprins
o lumânare şi a depus o coroană de
flori la troiţa de la Universitate. La
această ceremonie au fost prezenţi şi
Emil Boc, Mona Muscă, Gheorghe Funar,
Mircea Chelaru şi câteva zeci de
revoluţionari.

COMEMORAREA
REVOLUÞIEI

Traian Bãsescu
a depus coroane
de flori

Noul preºedinte
s-a instalat
la Cotroceni

CAZUL TRIPLULUI ASASINAT
DE LA MANGALIA

Studentul albanez
renunþã la recurs

Alianţa PNL-PD a finalizat, ieri,
negocierile cu UDMR în privinţa
programului de guvernare, fiind păstrată
forma propusă iniţial de democraţi şi
liberali, la care au fost adăugate “câteva
aspecte” specifice Uniunii, a anunţat
vicepreşedintele PD, Adriean Videanu.
Videanu a precizat, într-o conferinţă de
presă, că UDMR “nici măcar nu a adus
în discuţ ie” probleme legate de
autonomia locală, singurele observaţii
fiind legate de introducerea în programul
de guvernare a unor prevederi legate
de elaborarea unor legi privind
învăţământul confesional şi minorităţile.
În privinţa acestor din urmă aspecte,
va fi stabilit un calendar pentru ca ele

să devină “realitate”, a mai spus
Videanu. El a mai precizat că,
deocamdată, nu s-a negociat nimic
privitor la “persoane, ministere sau
miniştri”, iar lucrurile apărute în presă
sunt doar “contribuţiile” jurnaliştilor la
“cristalizarea vieţii politice”. Toate
aceste negocieri urmează să aibă loc
după ce preşedintele României, Traian
Băsescu va desemna premierul, a mai
arătat Videanu.

Preşedintele democrat, Emil Boc,
prezent la conferinţa de presă, a lăsat
să se înţeleagă că negocierile cu PUR
vor continua, spunând că “negocierea
este un proces bilateral. Dorim să ştim
că suntem aşteptaţi”.

Alianþa a finalizat
negocierile cu UDMR

Trenuri anulate
Ca urmare a afluenţei scăzute de călători, vor fi anulate trenurile

accelerate 1872/1873 şi 1874/1871, Galaţi-Constanţa şi retur în zilele
de 25 decembrie 2004 şi 1 ianuarie 2005.

Rãmâne Puºcaº?
Menţinerea negociatorului-şef al României cu Uniunea Europeană, Vasile Puşcaş, în viitorul

cabinet, conform sugestiei preşedintelui Traian Băsescu, ar însemna formarea unui guvern de
coaliţie, deoarece acesta nu va renunţa la statutul de membru al PSD, a declarat Adrian Năstase.
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Sunt blondã,
dar mã tratez

Monica îi face concurenţă lui Virgil Ianţu, oferindu-ne în stilu-i propriu
o nouă variantă la emisiunea  “Prezentatorii întreabă lucruri trăsnite, iar
copiii trebuie să le facă faţă”. Probabil megieşii şi rubedeniile care-şi
poartă sâmbetele abonaţi la “Monica” sunt ocupaţi cu tăierea porcului,
gospodinele prinse cu curăţenia de Sărbători şi n-au vreme să-şi
arunce lăturile şi zoaiele în emisiunea ei. Aşa că Monica s-a reprofilat
pe emisiuni cu copii. Pe care i-a tratat, fireşte, ca pe clienţii ei tradiţionali.
Bunăoară, în capul blond al Monicăi, simpatia de care se bucură o
fetiţă din partea mai multor băieţi din clasă a luat proporţii astronomice,
puştoaica, aflată în clasele primare, “sucindu-le minţile”: “Hai să vorbim
acum ca între noi, bărbaţii. (?!) De unde îţi dai tu seama că e deşteaptă,
că abia vorbeşte. Dacă e blondă e deşteaptă?”, l-a întrebat Monica pe
un puştiulică. “Aşa şi-aşa”, a admis băieţelul cu ochii la podoaba capilară
a prezentatoarei, după ce, în prealabil o decretase pe colega lui blondă
şi deşteaptă. “Auăleu, păi hotărăşte-te, ori e deşteaptă, ori e blondă”,
a cerut Monica. “E şi blondă şi deşteaptă”, a decis puştiul cu privire la
colega lui. Ne îndoim că gândea la fel şi în privinţa  Monicăi.  Daniela
Gyorfi este altă (fostă) blondă, dar aflată în curs de tratament, şi n-o
spunem noi, ci o recunoaşte ea singură: “Maşina n-am apucat încă să
o schimb pentru că sunt femeie, fostă blondă, şi am o scuză”. Poate nu
vă vine să credeţi, dar Daniela coadă de maimuţă (Daniel@) e poiată,
pardon poetă: “La un moment dat mai scriu şi eu câteva versuri acolo”.
Staţi calmi, nu e vorba de vreun volum de poezie, ci de o manea. La
final am aflat că fosta blondă iubeşte, dar nu e iubită şi că, până când
va găsi un bărbat care să nu fie meduză, se consolează cu dragostea
animalelor ei de casă!  “Cei mai frumoşi ani”, de la Antena 1 este o
emisiune care aminteşte că muzica uşoară românească a avut şi
vremuri bune. Ca să cânţi îţi trebuia voce, silicoanele şi muşchii nu
făceau play-back, iar versurile erau poezie adevărată, nu luxaţii cu
rimă gen “Ţi-am dat bip/ şi sunt voinic”, “Mi-e frică/ să dorm singurică”,
ori “Maria mi-ai rămas în cap/ Sunt obsedat”. Iată o mostră din ceea ce
se cânta în anii 88: “Hai, culegem, stele perechi/ să-mi prinzi iar cercei
la urechi,/ Sincer, ochi în ochi să privim/ din nou să ne zâmbim”…

Cu doar o zi înainte de Ajunul
Crăciunului, Consiliul Local Galaţi a găsit
de cuviinţă să organizeze o şedinţă
extraordinară de consiliu. Dar ce mai
contează apropierea sărbătorilor
Crăciunului când interesele urbei cer
să se lucreze? Pe ordinea de zi a
şedinţei extraordinare se află mai multe
proiecte de hotărâre care se referă la
scutirea unor gălăţeni de la datoriile
către bugetul local, la transportul de
persoane din municipiu sau la
organigrama SC APATERM ş i
rectificarea bugetului de venituri şi
cheltuieli al SC Apă-Canal.

De departe cel mai important proiect
de hotărâre se referă la reglementarea
transportului de persoane din municipiul
Galaţi, atât cel privat, cât şi cel de stat
(TRANSURB). Proiectul se referă la un
studiu de oportunitate privind
organizarea de licitaţii pentru trasee,
stabilirea criteriilor pentru întocmirea
caietelor de sarcini, reglementarea
transporturilor speciale etc. Trebuie ştiut
că până în luna martie 2005 - când se
anticipează că  va fi  efectuată licitaţia
traseelor  şi vor fi eliberate autorizaţiile
de transport, noile licenţe obţinute fiind
valabile pentru următorii cinci ani,  toţi
operatorii actuali vor primi o prelungire

a actualelor licenţe de transport. Însă,
după acea dată, operatorii care vor
transporta persoane fără a avea licenţă
vor fi pasibili de amendă penală sau
chiar închisoare de la şase luni la trei
ani, conform Codului penal!

Printre noutăţile din proiectul propus
joi consilierilor locali se află şi înlocuirea
impozitului forfetar (pe care îl plăteau
până acum transportatorii privaţi) cu
plata unei redevenţe, modificare operată
„în oglindă” chiar anul trecut!
Neachitarea acestei redevenţe va
atrage după sine anularea licenţei de
transport. Înlocuirea impozitului forfetar
cu redevenţa a fost propusă ca urmare
a faptului că au existat cazuri în care
societăţile de transport, ştiind că trebuie
să plătească impozit forfetar în funcţie
de venitul societăţii, declarau la sfârşit
de an profit zero şi nu mai achitau nimic
la stat. Potrivit primarului Dumitru
Nicolae, faţă de cele 403 microbuze
care au în prezent licenţă de transport,
la primărie s-au prezentat doar 21 de
operatori (în total 450 de microbuze)
pentru a solicita cereri de preofertă.
„Acest lucru mă face să trag concluzia
că cei care fac scandal nu vor să intre
în legalitate”, a spus Dumitru Nicolae,
referindu-se la zecile de transportatori

fără licenţă care au pichetat primăria,
luna trecută, cerând să fie introduşi pe
traseu. Proiectul ce va fi supus
discuţiilor şi voturilor aleşilor locali se
va mai referi şi la înfiinţarea de noi
trasee şi chiar la subvenţionarea
traseelor de maxi-taxi mai puţin rentabile
(prin diminuarea redevenţei datorate).

Propunerea care va suscita poate
cele mai aprinse dispute se referă însă
la stabilirea unui preţ al... biletelor de
transport. Primăria propune ca preţul
călătoriei să rămână acelaşi - 5.000 de
lei pentru TRANSURB şi 7.000 de lei
pentru microbuze. Întrebat dacă
stabilirea unui preţ fix pentru
transportatorii privaţi nu încalcă legea
concurenţei, primarul Dumitru Nicolae a
răspuns: „Dacă o să vină unul cu preţ
de 15.000 de lei pe călătorie, o să vă
convină?”. Pe de altă parte, primarul a
spus că preţurile vor putea fi modificate
numai în anumite condiţii şi doar cu
acordul CL Galaţi. Alte propuneri se
referă la înfiinţarea de dispecerate, la
capătul traseelor TRANSURB şi la faptul
că atât microbuzele, cât şi autobuzele
TRANSURB vor opri în aceleaşi staţii.
Rămâne de văzut cum vor vota
consilierii locali joi seară.

MARIA MÃNDIÞÃ

Cadouri
de Crãciun

 Primãria împarte
prime, cadouri
ºi... îi iartã pe unii
datornici la stat

Primăria municipiului Galaţi se
preocupă în această perioadă de
împărţirea de cadouri de Crăciun. Este
vorba de primele de sărbători pe care
le vor primi angajaţii primăriei, alături de
pungile cu mâncare şi cadourile
destinate celor circa 200 de familii
nevoiaşe şi de ştergerea datoriilor pe
care unii gălăţeni le-au acumulat la
Direcţia de Fiscalitate. Dar să le trecem
în revistă pe rând. Angajaţii din Primăria
Galaţi vor primi de Crăciun câte o primă
în valoare de 1.100.000 de lei net. Şefii
serviciilor şi direcţiilor vor primi
stimulente suplimentare, cele mai
modeste fiind de 200.000 de lei. De
acelaşi tratament vor avea parte şi
angajaţii primăriei care au participat la
organizarea Serbărilor Galaţiului şi la
desfăşurarea în bune condiţii a
procesului electoral. Tot de Crăciun,
Primăria Galaţi va împărţi la 250 de familii
cadouri constând în dulciuri şi alimente.
Fiecare pachet va avea o valoare
cuprinsă între 700.000 de lei şi 1,5
milioane,  în funcţie de numărul de
membri ai familiei. Beneficiarii sunt familii
cu venituri modeste, dar şi bătrânii
asistaţi social de ONG-urile cu care
colaborează Primăria Galaţi. De
asemenea, primăria va distribui pachete
şi ajutoare în bani urmaşilor eroilor
Revoluţiei (16 familii, dintre care 14
locuiesc în judeţ).

Probabil tot în spiritul sărbătorilor de
iarnă, primăria va propune Consiliului
Local Galaţi aprobarea unei hotărâri
care se referă la ştergerea datoriilor
acumulate de unele persoane fizice la
Direcţia de Fiscalitate. Primarul a explicat
faptul că această „iertare” se va aplica
gălăţenilor care nu au de dat la Fisc mai
mult de 100 de milioane şi că măsura
este prevăzută de Codul fiscal. Cei care
vor beneficia de acest „cadou” făcut în
spiritul Crăciunului sunt cetăţeni care
nu au reuşit să achite la Direcţia de
Fiscalitate chiria şi/sau taxele şi
impozitele locale.

MARIA MÃNDIÞÃ

Pe măsură ce “ora H” în numirea
viitorului prefect al judeţului se apropie,
pe “bursa zvonurilor” liberalul Victor
Paul Dobre este din ce în ce mai bine
cotat. Argumentele în favoarea acestuia
sunt numeroase. Pe de o parte, conform
algoritmului Alianţei D.A., bazat pe
rezultatele din alegeri, liberalilor le-ar
reveni, cel puţin teoretic, misiunea de a
face propunerea. Şi, desigur, e greu de
crezut că PNL va renunţa la acest
privilegiu, chiar dacă pe plan local
colaborarea cu PD a mers bine. “Gura
lumii” spune că Victor Paul Dobre chiar
îşi doreşte să revină pe funcţia pe care
a ocupat-o în perioada 1996-2000, iar
o asemenea variantă este agreată chiar
şi de o mare parte a funcţionarilor din
Prefectură, mulţi dintre aceştia fiindu-i
mai vechi colaboratori. Cert este că
funcţionarii nu prea l-ar agrea pe Vasile
Pârlog, considerat a fi “prea radical”, şi
nici cu Mihai Capră, deşi este mai
moderat, se pare că nu s-ar simţi prea
bine… În calcul ar mai intra şi Marian
Băilă, însă acesta se pare că ar prefera
în locul administraţiei publice să se
ocupe de gestionarea firmelor pe care

le deţine.
Victor Paul Dobre are, din punct de

vedere profesional, un palmares bogat:
a ocupat funcţii importante la Centrala
Navală Galaţi şi Camera de Comerţ şi
Industrie, a urmat cursuri de
perfecţionare la CCI Bruxelles şi CCI
Bordeaux, precum ş i la Şcoala
Superioară de Administraţie din Roma.
În calitate de deputat a făcut parte,
printre altele, şi din Comisia de
administraţie publică, amenajarea
teritoriului şi transporturi. Singurul
element care ar putea strica socotelile
ar fi intrarea în vigoare, în 2006, a noilor
reglementări privind formarea unui Corp
al prefecţilor şi subprefecţilor alcătuit
din înalţi funcţionari publici neimplicaţi în
acţiuni politice. Asta ar însemna că
Victor Paul Dobre ar trebui să renunţe
la funcţia de conducere din PNL şi chiar
la calitatea de membru de partid… Ce-i
drept, noile atribuţii ale prefectului vor fi
mai mari în 2006 decât în prezent.
Prefectul va conduce, inclusiv prin
distribuirea bugetului, serviciile publice
deconcentrate  ale ministerelor şi ale
celorlalte organe ale administraţiei

publice centrale din subordinea
Guvernului, organizate la nivelul unităţilor
administrative teritoriale. De asemenea,
prefectul va avea un rol mai semnificativ
pe linia de investiţii şi programe de
finanţare din judeţ, preluând practic o
parte din atribuţiile din prezent ale
conducerii Consiliului Judeţean. În plus,
una este să fii “vice” la CJ şi alta să fii
titular la Prefectură.

Dacă liberalii îşi vor adjudeca postul
de prefect, cel mai probabil este ca
democraţ i i să ocupe postul de
subprefect, numele lui Mihai Turcu fiind
cel mai vehiculat. Prosper om de afaceri,
Mihai Turcu s-a angajat în numeroase
acţiuni de lobby pentru atragerea la
Galaţi a unor investitori străini. Dacă ar
ocupa o funcţie la vârful judeţului ar
putea să-şi valorifice relaţiile şi să pună
în practică o serie de proiecte
importante. Mihai Turcu nu-i străin de
funcţia de subprefect, ocupând acest

post timp de câteva luni, în anul 2000.
Problema e că, în cercurile celor
apropiaţi de el, se vehiculează ideea
că acesta ar prefera să ajungă “ori la
bal, ori la spital”, adică ori prefect, ori…
rămâne consilier local. Cu alte cuvinte,
dacă domnul Dobre nu ar dori să fie
prefect, ar fi colegi din Alianţă care
să-şi asume răspunderea. Fie şi  măcar
un an. În ceea ce-l priveşte pe
consilierul judeţean Iulian Aramă,
reprezentantul PD, şansele acestuia de
a ocupa un post la vârful conducerii
judeţului sunt “mai degrabă simbolice”,
sunt de părere funcţ ionarii cu
experienţă.

Deocamdată, nici un partid nu a ieşit
la înaintare cu nişte propuneri concrete.
Se pare însă că în aceste zile, până cel
târziu vineri, conducerea locală a
Alianţei D.A.  va avea o întâlnire în care
propunerile vor fi discutate “cu cărţile
pe faţă”.

OVIDIU AMÃLINEI

Aceasta este informaţia care a
circulat ieri prin tot oraşul, făcând să
explodeze cotaţiile bursei de... bârfe
locale. De altfel, având în vedere
zvonurile care s-au tot înmulţit în ultimele
zile, dar şi faptul că „în politică totul este
posibil”, auzind ieri această informaţie
am vrut să vedem dacă se confirmă
sau nu. Din păcate, nu am reuşit să
luăm legătura cu Florin Pâslaru,
telefonul vicepreşedintelui PSD Galaţi
sunând în gol. Am discutat însă cu
potenţialul şef de partid al lui Florin
Pâslaru, Eugen Durbacă, liderul PUR
Galaţi. Acesta a infirmat zvonul,
spunând că este doar o bârfă lansată,
din distracţie, de către cineva. „Nici nu
ar avea cum să treacă, pentru că a
făcut nişte greşeli prea mari şi, vorba
domnului Voiculescu <<puţină moralitate
trebuie să existe şi în politică>>”, a spus

Eugen Durbacă. Pe de altă parte, liderul
umanist a precizat că nu are
resentimente pentru întreaga filială
locală a PSD şi că „nu vreau să spun
că nu ar exista moralitate din partea
nici unui membru al partidului; este
vorba doar de anumite cazuri...”. Deşi
au existat informaţii potrivit cărora
anumiţi oameni politici ar intenţiona să
treacă la PUR, Eugen Durbacă nu a vrut
să nominalizeze, mărginindu-se să
constate că „după alegeri, au venit mai
mulţi oameni să se înscrie în partid, dar
aşa se întâmplă de obicei la partidele
care câştigă..." Liderul PUR Galaţi a
adăugat că nu va mai face eroarea pe
care a făcut-o cu defuncta ApR, în care
înscrierea de membri nu s-a făcut şi pe
criteriul calităţii, ci doar pe cel al
cantităţii.

MARIA MÃNDIÞÃ
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Sfânta
Anastasia

S-a născut într-o familie de
neam bun şi a trăit la Roma în
vremea lui Diocleţian (284-305).
Tatăl ei era păgân, dar credinţa
şi-a însuşit-o de la mama sa -
Fausta. S-a pregătit cu
Hrisogon (care la rându-i a
sfârşit muceniceşte), primind
învăţătura dreaptă. Astfel, de
multe ori l-a înfruntat pe
împăratul Diocleţian, luând parte
celor prigoniţi.

După moartea mamei sale,
tatăl a hotărât să o mărite cu
Puplie, un păgân. Pe ascuns,
adeseori, se îmbrăca în haine
modeste ş i mergea să
oblojească rănile săracilor;
alteori intra în închisori  să aline
durerile celor întemniţaţi,
îndemnându-i să creadă în
Hristos.

A sfârşit muceniceşte, fiind
întinsă între patru stâlpi şi apoi
arsă... Trupul i-a fost luat de o
credincioasă - Apollinaria - şi
aşezat  în grădina casei. Mai
târziu Sfintele ei moaşte  au fost
mutate la Constantinopol şi
aşezate în biserica ce o are ca
protectoare.

Numele are conotaţ ie
specială, tă lmăcindu-se
„sculare din morţi”.

Celor care poartă acest
frumos nume, le dorim sănătate
şi o permanentă reînnoire
sufletească.

M. STANCIU

Milioanele
„Vieþii libere”

Câştigătorul premiului de
600.000 al concursului nostru
săptămânal, dl Adrian-Cătălin
Popa (37 de ani) lucrează ca
electrician la Eekels, în cadrul
Şantierului Naval. Pentru că nu
putea lipsi de la serviciu, premiul
a fost ridicat de soţia sa, dna
Gherghina Popa (36 de ani),
care promite că din banii primiţi
de la noi, îi va cumpăra ceva de
îmbrăcat soţului ei, în plus la
cadoul pregătit de Crăciun.

MONICA ROªIORU
Foto: SORIN PANÃ

“Anticipatele
nu sunt o
soluþie”

Liderul organizaţ iei
municipale a PSD Galaţi, Dumitru
Nicolae, a urmărit  ceea ce s-a
petrecut ieri în plenul camerelor
Parlamentului. În opinia sa,
evenimentele la care a asistat
reflectă modul în care este
respectat votul cetăţeanului.
„Cetăţeanul este cel care
votează. Dacă ai convins
cetăţeanul că eşti mai bun decât
celălalt, atunci cetăţeanul te-a
votat. Ce s-a întâmplat la
Camera Deputaţilor şi Senat a
fost un lucru normal: PSD şi cu
restul formaţiunilor nu vor ca la
conducerea celor două camere
să fie altcineva decât cei pe
care românii i-au votat cu 5 şi 6
la sută mai mult faţă de restul”,
a spus Nicolae. Formarea
Guvernului constituie, în
viziunea liderului PSD, o altă
problemă. Nicolae afirmă că
dacă Parlamentul reunit va vota
un premier propus de
preşedintele ţării, atunci vom
avea Guvern. Dacă nu,
preşedintele va mai propune o
dată un premier care poate fi
acelaşi şi dacă nici atunci nu
se votează se ajunge la alegeri
anticipate. “Părerea mea este
că va trebui să se negocieze,
să se găsească o soluţie,
pentru că alegerile anticipate nu
sunt o rezolvare”, a precizat
Nicolae.

ANCA MELINTE
MARIA MÃNDIÞÃ

Sindicaliştii şi administraţia publică
s-au aflat ieri faţă în faţă la ultima şedinţă
a Comisiei de dialog social. Prăjiturile,
bradul împodobit şi cupele de şampanie
anunţau o întâlnire festivă. Prefectul
Marius Necula le-a mulţumit liderilor
sindicali pentru colaborare, mai ales că
a avut şansa să conducă această
structură şi din postura de subprefect,
şi din aceea de prefect. Primarul Dumitru
Nicolae le-a urat celor prezenţi “La mulţi
ani!” precizând că au fost patru ani cu
şi fără dialoguri. Un mesaj special a avut
pentru liderul Federaţiei Sindicale a
Siderurgiştilor, Mircea Scântei, căruia a
ţinut să-i transmită că “din cele 165 de
apartamente pentru tineri, 32 au revenit
salariaţilor de la combinat. Vă rugăm să
ne ajutaţi cu blocurile neterminate pe
care vrem de la 1 ianuarie să le
finalizeze cineva”.  Scântei i-a replicat
că salariaţii care au primit apartamente
ANL au fost pe liste la fel ca toată lumea
şi nu e vorba de o facilitate deosebită.
“Dacă vi s-a părut că n-am fost
receptivi, greşiţi, să ştiţi că am înregistrat
toate doleanţele şi ce am promis, rezolv.
Vă asigur că şcolile sunt prioritatea

noastră; la fel şi spitalele care sunt ale
municipiului”, a mai spus Nicolae. “Dacă
vreţi spitale, vă mai dăm, deoarece cu
dumneavoastră avem siguranţă patru
ani”, a intervenit, plină de speranţe dr.
Costinela Georgescu, directorul
Direcţiei de Sănătate Publică. Întrunirea

s-a încheiat într-o atmosferă de veselie.
Tinerii de la Fundaţia „Milenium” le-au
încălzit sufletele cu  cântece şi colinde
şi totul s-a încheiat într-o notă de
optimism cu o cupă de şampanie.

ANCA MELINTE
Foto: ANCA MELINTE

Deputaţii Bogdan Liviu Ciucă (PUR)
şi Szekely Levente Csaba (UDMR) au
primit luni “botezul” Parlamentului,
asistând la prima dispută din acest
mandat, pe tema votului de alegere a
preşedintelui Camerei Deputaţilor. I-am
contactat telefonic pentru a afla ce
impresie le-a lăsat această primă zi de
deputăţie.

Răspunsul umanistului Bogdan Liviu
Ciucă a fost prompt şi răspicat: “Proastă!
Proastă, cu şapte semne de exclamare!”
Deputatul ne-a mărturisit că a simţit
dezamăgirea pe care a încercat-o şi în
Consiliul Local vizavi de calitatea şi
comportamentul unor politicieni:
“Dezamăgirea mea vizează atitudinea
şi modul de comportare ce aducea mai
mult a stadion, pe care le-au avut
deputaţii din PRM, PSD, poate mai puţin
UDMR şi minorităţi. Manifestările lor nu
au fost deloc în concordanţă cu ceea
ce credeam eu că este Parlamentul: o
elită a societăţii. Trebuie să spun, însă,
că am constatat că există la PNL, PD,
PSD oameni de calitate, foarte echilibraţi
ş i înţelepţ i care au reuş it să-ş i
tempereze colegii şi să pună capăt
circului”. Bogdan Ciucă ne-a asigurat
că procedura de alegere a lui Adrian
Năstase ca preşedinte al Camerei
Deputaţilor a fost perfect legală. Tânărul
parlamentar a avut ocazia să se
documenteze în amănunt asupra a
ceea ce înseamnă votul secret nu doar
ca jurist, ci şi în calitate de consilier local.
Reamintim că ş i la alegerea

viceprimarilor municipiului Galaţi votul
secret a stârnit aprigi dispute în rândul
aleşilor locali. “Ştiţi că procedura votului
secret a fost studiată pe toate feţele în
Consiliul Local şi Judeţean Galaţi. Votul
secret este un drept de care
parlamentarul poate dispune după bunul
plac. El trebuie să aibă siguranţa că nu
îi violează nimeni secretul votului, dar e
la latitudinea lui să-l arate oricui.
Procedura de vot m-a provocat din
punct de vedere profesional şi am aflat
că la fel s-a votat în 1996 şi în 2000,
fapt recunoscut şi de cei din Alianţa
PNL-PD”, ne-a spus Bogdan Ciucă. În
ceea ce priveşte formarea viitorului
Guvern umanistul ne-a declarat că
intenţia PUR este să nu transforme
Parlamentul într-o remorcă a Guvernului
şi nici invers. Parlamentul şi Guvernul
trebuie să fie două forţe care să lucreze
împreună pentru români.

Deputatul UDMR, Szekely Levente
Csaba, ne-a asigurat că a votat secret

pentru alegerea preşedintelui Camerei
Deputaţilor: “Bineînţeles că am votat.
Conform înţelegerii, UDMR a votat
secret. Grupul UDMR s-a retras numai
la Senat, pentru Camera Deputaţilor cu
toţii ne-am exercitat dreptul de vot, dar
nu în sală, ci sus” . Întrebat ce impresie
I-a lăsat acestă zi, deputatul ne-a spus:
“Să punem puncte, puncte”. Crede că
mulţi dintre colegii lui mai au de învăţat
de la parlamentele din exterior şi dacă
n-au reuşit să înveţe în cei şapte ani de
acasă, vor învăţa din mers, aici, în
Parlament.

ANCA MELINTE

Prima impresie
din Parlament

 Bogdan Ciucã:
„ Proastã, cu ºapte semne de exclamare!”
 Szekely Levente Csaba:
„Sã punem puncte, puncte”

Florin Pâslaru
s-a înscris în PUR!

ªampanie, colinde
ºi dialog social

BURSA ZVONURILOR

Cine va fi
noul prefect?
Liderii Alianþei D.A.
se vor întâlni pentru a
discuta “cu cãrþile pe faþã”
 Victor Paul Dobre – cel mai bine cotat pentru

ocuparea funcþiei  El ar fi preferat ºi de mulþi
dintre funcþionarii din Prefecturã, foºti
colaboratori din perioada 1996-2000  “În
cãrþi” se mai aflã Mihai Turcu, dar se pare cã
acesta vrea “ori la bal, ori la spital”  Vasile
Pârlog este considerat prea “radical”, Marian
Bãilã preferã afacerile, iar varianta Iulian
Aramã  este “mai mult simbolicã”

ªedinþã de Consiliu,
înainte de Crãciun

 Aleºii locali vor avea de stabilit regulamentul
transportatorilor din Galaþi  Microbuzele vor plãti o
redevenþã, în locul impozitului forfetar  Staþii comune
pentru TRANSURB ºi maxi-taxi ºi preþul cãlãtoriei impus

Preþ fix
Primăria propune ca preţul călătoriei să rămână acelaşi - 5.000 de lei pentru TRANSURB

şi 7.000 de lei pentru microbuze.

Prime
Angajaţii din Primăria Galaţi vor primi de Crăciun câte o primă în

valoare de 1.100.000 de lei net.
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C.N. ADMINISTRAÞIA PORTURILOR DUNÃRII MARITIME S.A. GALAÞI
SERVICIUL COORDONARE ACTIVITATE PORTUARÃ ªI SERVICII PUBLICE

SITUAÞIA NAVELOR MARITIME ÎN PORTUL
GALAÞI LA DATA DE 21 decembrie 2004

Valute în cont Curs lei
1 franc elveţian 25.033
1 EURO 38.546
1 liră sterlină 55.698
1 leu moldovenesc 2.312
1 dolar SUA 28.780
1 g AUR 408.88

Rubricã realizatã
de

D. C. PREDESCU
din surse

MEDIAFAX

RUBRICA FINANCIARÃ

21
 d

ec
em

br
ie

Dana Port Numele Navei Pavilion Cargoplan Operat. Tip Marfă Destinaţie Data Şi Ora Sosirii/Plecării

8 Mineralier Edmondo Turcia 2100 t I laminate Turcia 15/12-18 20/12-07
23 Docuri Hilmik Turcia 2950 t I laminate Turcia 19/12-16 -
42 Bazinul Nou Hadia Star Comore 4300 mc I cherestea Liban 19/12-08 -
47 Bazinul Nou Sitarem Turcia 3600 t I laminate Turcia 19/12-14-
50 Bazinul nou Gorky Antigua 3400 t I laminate Italia 19/12-19-
54 SND Geest Strom Antigua - Construcţie nouă SND - 19/12-14 -
- Rada Navashino Rusia 2150 t AD cărbune România 18/12-10 -
- Rada Nehmet Avci Turcia 1800 t I sulfat de amoniuTurcia 20/12-22 -

SOCIETATE TRANZACTII CANTITATE MEDIU INCHIDERE TOTAL VARIATIE
ALCOM 1 80 30,000 30,000.00 2,400,000 +3.45
CONFORT 1 35 16,000 16,000.00 560,000 0
I.C.M.R.S. 2 1,869 2,300 2,116.50 3,955,740 +8.54
INTFOR 15 11,486 28,500 28,008.71 321,708,000 +5.69

Din cele 4.468 de dosare care
sun t  în reg is t ra te  la  P r imă r i a
municipiului Galaţi şi care au fost
întocmite conform Legii 10, unele
fac obiectul restituirii unor imobile
de utilitate publică. Dacă imobilele
care nu sunt de utilitate publică au
putut fi restituite fără probleme
(până acum, primăria a emis 1.105
dispoziţii de punere în posesie), iar
cele care nu mai pot fi date înapoi
proprietarilor sunt evaluate, pentru
acordarea de despăgubi r i  ( în
prezent,  sunt 1.135 dosare la
evaluare), clădir i le de uti l i tate
publică ridică probleme pe care
doar instanţa le poate soluţiona.

Deja se ştie că, de exemplu,
sediul Primăriei municipiului Galaţi,
de pe strada Domnească, este
revend ica t  de  fam i l i a  Macr i .
Primarul Dumitru Nicolae a declarat
însă  că  acest  imobi l  nu va f i
restituit, pentru că cei care solicită
restituirea în natură a clădirii nu pot
prezenta toate actele doveditoare
că această  clădire s-a aflat în
proprietatea familiei. Un alt sediu
revend ica t  es te  ce l  ca re
adăposteşte în prezent birourile SC
ECOSAL PREST. Referindu-se la
acest caz, primarul a apreciat că

imobilul va fi retrocedat, urmând să
se identifice un alt sediu pentru
societatea de salubritate (probabil
pe terenul de la SC Coca-Cola).

În municipiul Galaţi mai există
alte cinci clădiri importante, care
se  a f lă  acum în  p roces  de
revendicare, conform Legii 10. Cele
cinci imobile revendicate sunt:
Teatrul de Păpuşi „Gulliver” (aflat
în litigiu), Maternitatea de pe strada
Dumitru Chicuş, Casa de Bătrâni,
de pe strada Războieni, Colegiul
„Al. I. Cuza” şi Şcoala Generală Nr.
16, de pe strada Arieşului. Ultimele
patru imobile sunt revendicate de
Fundaţia „Caritatea” din Bucureşti,
fundaţie care ţine de Comunitatea
Evreiască. Deşi cele patru imobile
sunt de utilitate publică, Fundaţia
insistă să le primească înapoi.
Primarul Dumitru Nicolae a declarat
însă  că  p r imă r ia  va  a taca în
instanţă solicitarea de revendicare
a clădirilor. „Părerea mea este că
aceste revendicări sunt ilegale şi
încercăm să le atacăm în instanţă,
pentru că, totuşi, legea este una:
dacă o clădire este şcoală de 100
de ani, de ce o revendici? Noi
spunem că  pe undeva nu s-a
respectat legea care spune că se

retrocedează doar casele de cult”,
a declarat primarul municipiului
Ga la ţ i ,  r e fe r i ndu -se  l a
revendicările făcute de culte ş i
minorităţ i . Restituirea clădirilor
ridică o serie de probleme. În primul
rând  es te  vo rba  de  soa r ta
actual i lor  locatar i  a i  c lădir i lor
(bătrânii asistaţi, elevii, cadrele
medicale etc. care, dacă imobilele
vo r  f i  r es t i t u i t e ,  vo r  deven i
chiriaşi). O altă problemă este cea
financiară; în această perioadă se
pregă teş te  o  l i c i ta ţ i e ,  pen t ru
realizarea de lucrări de amenajare
a  Co leg iu lu i  „A l .  I .  Cuza” .
Restituirea imobilului nu ar face
altceva decât să stopeze lucrările

- Suntem la finalul anului 2004,
anul al treilea al privatizării SIDEX.
Se  deosebeşte el în vreun fel
de ceilalţi doi?

- Se deosebeşte de toţi anii de
când sunt la FSS. Este anul cel mai
greu pe care l-am trăit ca lider de
sindicat. Au fost foarte multe ne-
mulţumiri, siderurgiştii sunt foarte
nemulţumiţi. Pe de o parte, salariile
au scăzut, pe de altă parte, admi-
nistraţia a avut o atitudine ostilă. Sunt
foarte multe lucruri de spus. A fost
mai greu decât în 1998, când aveam
45 de zile întârziere la salarii. Peste
toate, a apărut un sindicat, care mă
rog, au vrut ei să se înfiinţeze, şi s-a
înfiinţat, au vrut să vină la negocieri,
dar nu au reuşit, în schimb a început
o hărţuire incredibilă asupra fede-
raţiei. Noi nu am dat în judecată pe
nimeni, dar acest sindicat ne-a
deschis zeci de procese, ne-a
defăimat şi calomniat pe unde a putut.
Numai vinerea trecută a pierdut
unsprezece procese, iar acum sala-
riaţii sunt obligaţi să dea câteva
milioane din buzunarul propriu,
cheltuieli de judecată. Cu restul
sindicatelor mari de pe platformă am
avut o relaţie sănătoasă. Cui folo-
seşte faptul că sindicatele se ceartă
între ele, cine profită de acest lucru?
Rezumând, a fost un an pe care nu
mai vreau să-l repet.

- Sunteţi în plin conflict de
muncă, declanşat pe tema nego-
cierii salariilor. Administraţia
susţine că dumneavoastră nu
înţelegeţi că vi s-a oferit maximul
pe care î l  poate suporta so-
cietatea.

- Sunt două lucruri aici. Primul: nu
ne-am dorit acest conflict de muncă.
Administraţia, practic, nu înţelege că
nu am făcut decât să negociem nişte
drepturi fireşti. Din păcate nu am
ajuns la nici un acord. Al doilea lucru
îl priveşte direct pe directorul general
Narendra Chaudhary. Absolut toţi
l ideri i  de sindicat au o părere
extraordinară despre acest om. Toţi
îl respectăm şi îl apreciem, dar am
avut o înţelegere cu dânsul, precum

că lunar ar fi trebuit să ne întâlnim cu
dumnealui. Şi în ultimele luni acest
lucru nu s-a mai întâmplat, fapt pentru
care eu consider că relaţia directă
cu patronul s-a deteriorat. În ISPAT
SIDEX se petrec multe anomalii, multe
bâlbe, şi noi ne punem întrebarea
dacă domnul Chaudhary le cunoaşte.
Şi pot să dau câteva exemple în acest
sens: organizarea muncii a scos
vineri, la sfârşit de program, o hârtie,
obligând 400 de cocsari să iasă, luni,
la manifestaţie şi să reia lucrul numai
după discuţia cu domnul Borş. Atunci
ni s-a promis că vinovaţii vor fi
pedepsiţi. Nu ştim dacă s-a întâmplat
acest lucru. Alt exemplu ar fi zona
oţelării. Pe hrana de efort şi pe
condiţii speciale am avut discuţii tot
anul. Aici s-a petrecut un mic şantaj,
pentru că liderii nu semnau CCM-ul,
iar acordarea condiţiilor speciale de
muncă a fost condiţionată de litera
legii. Din cele cinci criterii pe care le
stabileşte legea, unul, cel legat de
boli profesionale, nu era îndeplinit.
Dacă ne uităm însă în registrele
medicale vom vedea acolo situaţia
medicală reală. Sunt zeci de cazuri
de oameni bolnavi înregistraţi în
registre, dar care nu au fost trimişi
nicăieri. Să sperăm că nu dispar şi
aceste registre. Este incalificabil să
spui că poţi scoate 2.700 de oameni
la pensie la vârsta de 60 de ani, pe
picioarele lor.

- Ce veţi face dacă decizia
arbitrajului vă va fi potrivnică?
Veţi face, totuşi, grevă?

- Noi vrem să mergem numai pe
lege. Trebuie spus că sunt sectoare
unde liderii de sindicat sunt de acord
ca salariile să crească doar cu 12%,
dar sectoarele de pe flux nu acceptă
sub nici o formă o creştere mai mică
de 20%. Vă spun eu că nu am cerut
foarte mult şi nici nu am pus în pericol
planul de afaceri al societăţii. Însă
strategia noastră este să respectăm
legea în litera ei.

- Un alt guvern v-ar putea
ajuta?

- E greu de zis. De regulă, politi-
cienii nu prea ne-au ajutat. Avem

experienţa a două clase politice care
s-au perindat la putere şi nu prea a
fost diferenţă. Cred totuşi că, dacă
vor, pot face ceva pentru  noi. În
primul rând ar trebui să mute medi-
erea şi arbitrajul la Bucureşti şi nu la
Galaţ i .  De altfel, noi vom face
demersuri în acest sens.

- Negocierile României cu
Uniunea Europeană, din punct de
vedere al problemei sociale, vă
îngrijorează?

- Şi aici sunt două probleme. Prima
este legată de strategia patronului
faţă de Uniunea Europeană şi eu zic
că managerii indieni sunt foarte isteţi
şi aleg strategii corecte. De altfel
mi-am dat seama din momentul sem-
nării acordului social la contractul de
privatizare că managerii indieni ştiu
să îşi atingă ţintele. Nu au avut voie
să facă concedieri în masă, dar au
plecat deja zece mii de siderurgişti.
Trebuie menţionat faptul că nimeni nu
a plecat plângând din ISPAT SIDEX. A
plecat că a dorit şi că i-au convenit

condiţiile oferite de patron. Îngrijorător
este faptul că anul viitor, şi aici e a
doua parte a problemei, patronul vrea
să mai determine 1.800 de oameni să
plece din combinat. Iar în 2007 vrea
să ajungă la 10.000 de siderurgişti.
Pleacă, pleacă, şi totuşi cine rămâne?
Cine îi înlocuieşte pe cei care au
plecat? Îi facem pe siderurgişti gumă?

- Cum vedeţi anul 2005, în
contextul finalului greu al acestui
an?

-  Nu sunt în stare să  fac o
prognoză. Îmi doresc sănătate, iar pe
platformă îmi doresc să se schimbe
în primul rând relaţia dintre siderur-
gişti şi şefi. La ora actuală, şefii
români se comportă de parcă ei ar fi
adevăraţii patroni, iar oamenii simpli
par a nu avea nici un fel de drepturi.
Dincolo de bătălia noastră pentru
salarii, în 2005 vom lupta pentru
însănătoşirea relaţiilor între şefi şi
subalterni şi între sindicate. Urmează
un an cu multe necunoscute.

    AUREL STANCU

Electroputere
Craiova
rãmâne la stat

Privatizarea Electroputere
Craiova  înainte de sfârşitul
acestui an, aşa cum anunţa
Guvernul Adrian Năstase, a
eşuat  încă o dată. Potrivit celor
declarate de liderul sindical
Aurel Bojenoiu, Executivul nu a
agreat ultima propunere de
vânzare a societăţii din lipsa
unor avize. “Cred că pentru anul
acesta procesul s-a  încheiat.
Concernul agreat de AVAS,
format din societăţile Siemens
(Germania), DAB (Grecia) şi
asociaţ ia salariaţ i lor - PAS,
putea să preia societatea pe
bucăţ i ,  dar după  ob ţ inerea
acordului din partea Guvernului.
Cu toate că propunerea a intrat
pe ordinea de zi a ultimei şedinţe
de Guvern,  ea nu a fost
aprobată, deoarece lipseau
avizele din partea Consiliului
Concurenţei şi a Ministerului
Just i ţ ie i ” ,  a precizat Aurel
Bojenoiu.

Globalizarea veniturilor realizate de
contribuabilii persoane fizice în anul
fiscal 2003 sau, mai pe scurt,
Operaţiunea IVG 2004, este în plină
desfăşurare. Din cifrele furnizate de
Direcţia Generală a Finanţelor Publice a
judeţului Galaţi  rezultă că un număr de
81.335 de gălăţeni au depus declaraţii
de venit global pentru  2003. Aceştia au
avut mai multe slujbe sau au obţinut
venituri de chirie, arendă, drepturi de
proprietate intelectuală ş.a. Din total,
numai 5.795 de persoane au avut
diferenţe de impozit de plată către fisc,
un număr impresionant, 62.901 de
persoane, având de primit înapoi  bani
de la stat.  Totuşi, dintre aceştia,
majoritatea are de primit sume mai mici

de 1,5 milioane de lei, motiv pentru care
Agenţia Naţională de Administrare
Fiscală a recurs la mandatele poştale.
Peste 50.000 de gălăţeni sunt în această
ultimă situaţie,15.985 dintre ei primind
deja acasă mandatele cu banii aferenţi.
Din nefericire, după cum a precizat
purtătorul de cuvânt al Finanţelor
Publice gălăţene, George I. Marinescu,
s-a înregistrat şi un număr de 3.559 de
retururi poştale, în aceste cazuri
deciziile de impunere neajungând la
contribuabili, în principal din cauza
inexistenţei acestora la adresele din
baza de date a Ministerului Finanţelor
Publice.

Schematic, lucrurile ar arăta cam
aşa:

ÎN CEL MULT
DOUÃ LUNI

ISPAT SIDEX
se va numi
Mittal Steel
Galaþi

LNM Holdings, compania ce
deţine ISPAT SIDEX, şi-a unit
forţele cu Ispat International,
pentru a forma Mittal Steel
Company (“Mittal Steel”).
Operaţiunea a primit aprobarea
acţionarilor Ispat International, în
cadrul Adunării Generale ţinute la
Rotterdam, pe 15 decembrie.
Acţiunile Mittal Steel vor fi cotate
la bursele din New York ş i
Amsterdam sub simbolul “MT”.

Toate companiile subsidiare
vor utiliza noua siglă  “Mittal”. În
consecinţă, combinatul gălăţean
ISPAT SIDEX îşi va schimba
numele în Mittal Steel Galaţi. De
asemenea, toate celelalte
operaţiuni Mittal Steel din România
îşi vor schimba numele, după cum
urmează: Ispat Tepro va deveni
Mittal Steel Iaşi, Ispat Petrotub -
Mittal Steel Roman, iar Ispat
Siderurgica se va numi Mittal Steel
Hunedoara. Procesul urmează să
fie finalizat în două luni.

“Mittal Steel Galaţi va face
parte din compania producătoare
de oţel cu cea mai mare extindere
globală. Acest fapt ne va oferi
numeroase avantaje, inclusiv
accesul la o importantă platformă
de marketing, împărtăş irea
experienţei, a tehnologiei şi a
forţei de vânzare agregate.
Apartenenţa la Mittal Steel
Company ne oferă o şi mai mare
deschidere către o perspectivă
favorabilă”, a declarat Narendra
Chaudhary, directorul general al
Mittal Steel Galaţi.

Mittal Steel Company este
compania producătoare de oţel cu
cea mai mare extindere globală,
deţinând operaţiuni în 14 ţări de
pe patru continente. În primele
nouă luni ale acestui an, Mittal
Steel a înregistrat venituri de circa
16 miliarde USD şi livrări de 32
milioane tone de oţel.

C.L.

Jurământul presupune un legământ care garantează adevărul spuselor cuiva
sau angajamentul unor fapte viitoare într-o perspectivă vegheată de un martor
infailibil, care asociază juruinţa cu iminenţa unui blestem înspăimântător, în
alternativa încălcării afirmaţiilor. Vechii greci se angajau şi promiteau sub paza
zeilor, iar aceştia jurau pe Styx, mlaştina otrăvită din ţinutul umbrelor, care
inspira tuturor o groază supremă. Respectarea jurământului făcut devenea o
fatalitate. În Noul Testament, Iisus îndeamnă la asumarea jurământului, ca obligaţie
sfântă ce se cuvine împlinită: „Aţi auzit că s-a zis celor de demult: Să nu juri
strâmb, ci să ţii înaintea Domnului jurămintele tale. Eu însă vă spun vouă: Să nu
vă juraţi nicidecum nici pe cer, fiindcă este tronul lui Dumnezeu, nici pe pământ,
fiindcă este aşternut al picioarelor Lui, nici pe Ierusalim, fiindcă este cetate a
marelui Împărat,  nici pe capul tău să nu te juri, fiindcă nu poţi să faci un fir de păr
alb sau negru. Ci cuvântul vostru să fie: Ceea ce este da, da; şi ceea ce este
nu, nu; iar ce e mai mult decât acestea de la cel rău este.” (Matei, 5; 33-37)

Este o învăţătură minunată pentru îngrijirea sentimentului de onoare pe fondul
credinţei, ca mod de a trăi. În alte mitologii şi credinţe religioase, jurământul se
face pe sânge, pe cer, pământ şi mare, pe spirite tutelare etc., păstrând major
ideea de sacralitate, a cărei falsificare conducea la pedepse cumplite.

Cu timpul, faptul jurământului s-a deteriorat (până la stadiul de „adeziune”
„mistificare” şi „curent oral”!), dar nu s-a renunţat la el, din considerente de
tradiţie, de publicitate, de imagine sau demagogice. Teoria că „totul are preţ”,
aşezată la loc de cinste în societatea modernă, transformă într-un anacronism
de compătimit orice tip de jurământ, aşa cum jurământul lui Hippocrate se bâlbâie
în grup, aşa cum jurământul olimpic a eşuat în droguri şi în bani, aşa cum, în fine,
jurământul parlamentar se gângăveşte incult sau se pipăie pe lângă Biblie, ori
se încalcă simultan în gând, din prostie şi ambiţie, din supunere sau lăcomie etc.
Pentru ticăloşirea vinovaţilor, răsplata nu va fi dezonorarea, ci imunitatea. Ateii
n-au remuşcări, cei cu o brumă de frică se consolează că trăiesc în „cea mai
bună lume posibilă”, de rest, păzindu-se prin ignoranţă bine întreţinută cu vicii.
Sigur că nu se poate generaliza. Sigur că sunt şi oameni vrednici şi plini de bune
intenţii în marele forum al aleşilor. Dar unii (prea mulţi!) sunt (f.) cunoscuţi
cetăţenilor. Ei au mai jurat şi, pe sfânta realitate!, reiese că au minţit de au
îngheţat apele şi au făcut mlaştină din nivelul de trai şi s-au căpătuit fără pic de
ruşine. Luând în calcul nenorocit prezumţia de nevinovăţie, rămâne să sperăm
că, de data aceasta, acei unii (prea mulţi încă!) parlamentari de toate culorile
spectrului politic au fost sinceri.

Totuşi privind spectacolul jurământului parlamentar, nu mi-am putut reprima
amintirea unei poezii copilăreşti, cu autor colectiv şi anonim: „Căţeluş cu părul
creţ/Fură raţa din coteţ,/El se jură că nu fură/Dar l-am prins cu raţa-n gură.”
Evident, este vorba de un căţel-dulău-animal politic, de o infracţiune (furt,
corupţie, de un jurământ strâmb etc.), dar ceea ce m-a uluit a fost posibilitatea
ca „raţa” să sufere o metateză (respectiv, silabele să-şi schimbe locul) de un
cinism fără seamăn, dar cu geniu premonitoriu: „Căţeluş cu părul creţ/Fură ţara
din coteţ...”. Dar vorba ceea: „Ăştia-s oamenii, cu ei defilăm”.

Pesemne că, prin Europa, vom merge în vârful picioarelor, chiar dacă de-a
buşilea. Una peste alta, jurământul parlamentarilor a reconfortat naţiunea. Vom
vedea cât va dura şi acest patriotism fierbinte, dar instabil în procente.
Deocamdată, s-a deschis sezonul la piftii şi sarmale, la caltaboşi, la ţuică şi vin,
şi la mofturi turistice, şi totul devine posibil. Vivat!

Jurãmintele
re/aleºilor

 “Factura” impozitului
pe venitul global

 Gãlãþenii au de plãtit anul acesta circa
23 de miliarde de lei ºi de primit
peste 68  Deocamdatã, doar 56.358
din cele peste 81.000 de decizii
de impunere au fost transmise
contribuabililor

ANCA SPÂNU TUDOR

1.Total decizii de impunere, din care: 81.335
       a. cu diferenţe de plată către buget 5.795
       b. cu diferenţe de restituit către contribuabili 62.901
2.  Total sume de încasat/restituit (în mii lei), din care: 91.514.748
       a. de plată către buget                                                     23.166.556
       b. de restituit către contribuabili                                       68.348.192
3. Total sume încasate/restituite (în mii lei), din care: 34.743.217
       a. încasate la bugetul de stat                                           11.154.056
       b. restituite contribuabililor                                               23.589.161

ISPAT SIDEX

 „A fost anul marilor
nemulþumiri”
- declarã Maricel Oancea, prim-vicepreºedinte al FSS

UNDE-I LEGE(A?)...

Clãdiri de utilitate publicã,
revendicate

 Teatrul „Gulliver”, Maternitatea
ºi Colegiul „Al. I. Cuza” sunt doar câteva
dintre imobilele de utilitate publicã
revendicate de foºtii proprietari

(şi, deci, finanţarea) de amenajare.
Primarul Dumitru Nicolae nu este
însă pesimist: „Atacul în instanţă
va dura cel puţin un an...”.

MARIA MÃNDIÞÃ
Foto: SORIN PANÃ

Venituri multiple
Din cifrele furnizate de Direcţia Generală a Finanţelor Publice a

judeţului Galaţi  rezultă că un număr de 81.335 de gălăţeni au depus
declaraţii de venit global pentru  2003.

Redenumire
LNM Holdings, compania ce deţine ISPAT SIDEX, şi-a unit forţele cu Ispat International,

pentru a forma Mittal Steel Company (“Mittal Steel”).
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Simonei Biriş, documentarist  relaţii
publice în cadrul Muzeului de Artă
Vizuală, fiind mediatizat în şcolile
municipiului cu sprijinul Inspectoratului
Şcolar Judeţean Galaţi. Deşi numărul
participanţilor a fost semnificativ,
organizatorii au, totuşi, două regrete:
faptul că nu toate şcolile din Galaţi au
răspuns provocării de a participa la
concurs, dar şi faptul că au fost lucrări
în care se vedea clar „mâna” părinţilor:
„Pe acestea le-am descalificat din start.
Ne pare rău că sunt părinţi care nu au
înţeles să lase copiilor dreptul de a-şi
exprima creativitatea”, spune Simona
Biriş. Din juriu au făcut parte plasticienii
Anca Tofan,  Gheorghe Miron, Mihaela
Lefterache. Au fost acordate 13 premii
şi 16 menţiuni, pe trei categorii: elevi din
clasele I - IV, elevi din clasele V - VIII şi
elevi ai Liceului de Artă.

Concursul face parte din programul
„Arta ca viaţă”, în cadrul căruia, în
luna decembrie, au avut loc şi vizionări
de filme de artă, prefaţate de prelegeri
susţinute de muzeograful şi plasticianul

Anca Tofan: „În fiecare sâmbătă şi
duminică, la ora 11,00,  am primit vizita
unor grupuri de elevi, unele chiar foarte
numeroase. Pentru anul viitor
intenţionăm să organizăm la muzeu şi
ore de desen aplicat”, spune Anca
Tofan.

Până atunci, însă, astăzi la ora 18,00,
câştigătorii concursului de desene
„Iarnă şi sărbătoare” vor asista la
vernisajul expoziţiei cu lucrările lor   şi
îşi vor primi premiile constând în diplome,
daruri  oferite cu sprijinul sponsorilor
Daniel Bandrabur - Deltasider SA şi
Adrian Azamfirei - TAU System SRL.
Mai mult, ei vor primi din partea Muzeului
de Artă Vizuală un calendar pentru anul
2005 cu lucrările premiate. Decernarea
premiilor se va face în atmosfera
specială a unui concert de colinde.

Iată, în imagine, lucrarea care a primit
Marele Premiu şi care aparţine Teodorei
Dobrotă în vârstă de 5 ani, de la Palatul
Copiilor.

ANGELA RIBINCIUC

Adresa
unui
necunoscut
(despre tăcere)

Moartea mi-a pierdut adresa,
am s-o duc la judecată,
am să-i cer despăgubire
toată veşnicia, toată.

M-am mutat de colo,colo.
Recunosc: îi dau şi mită,
numai să mă ia odată,
dacă nu-i prea ostenită.

Unde-o fi? Întreb o babă
care nici nu mai rezistă.
Dragul mamei, îmi răspunde,
moartea s-a făcut precistă.

Gata, stau pe loc, să vină,
n-am timp, vreme şi răbdare,
sunt sătul de fericire,
cer tăcerea următoare.

Sunt pe drumuri şi pe stradă,
pe genunchi, din rugă-n rugă,
n-o cunosc, o vreau acuma
să mă ia şi să mă ducă.

Cred că şeful ei mă lasă
pe pământ, să-i termin cartea,
mă urăşte, mă condamnă...
Mi-a uitat adresa moartea.

 Cel puţin trei generaţii, dacă nu chiar
patru, s-au strâns, la Sindicate, ca iarna
în jurul unei sobe fierbinţi la o cană cu
vin fiert, să-i asculte moldoveanului cu
limbă dulce amintirile din copilărie. Mi-e
greu să spun, în câteva cuvinte, ce
anume m-a impresionat mai mult. O oră
de concert a zburat într-o clipă, alături
de artist trecând cu toţii, pe nesimţite,
de la râs la plâns, apoi iar la râs şi
retrăind, fiecare, propriile amintiri.
Cârcotaşii ar spune poate că e simplu
să emoţionezi când foloseşti simboluri
cu care oricine se poate identifica:
poznele din copilărie, certurile cu părinţii,
nostalgia unui gust sau miros anume,
pe care oricât ne-am strădui nu-l mai
regăsim aidoma nicicând. Personal, cred
că secretul succesului lui Pavel Stratan
e felul lui de-a fi. Sincer, direct, deschis,
simplu. Un artist care nu s-a sfiit nici să
admită că sonorizarea nu funcţionează

cum trebuie şi să cânte doar cu vocea
şi chitara, un artist care stăpâneşte
perfect mai multe faţete ale artei
spectacolului (trucul de magie cu sfoara
a uimit asistenţa) şi un om care nu s-a
ferit să plângă, laolaltă cu publicul său,
atunci când a cântat „Visul”, melodie
sensibilă, compusă în amintirea tatălui
său. Ce-ar mai fi de spus? Că spectatorii
ştiau toate piesele de pe cele două
albume de „Amintiri din copilărie” şi că
Pavel Stratan a cântat exact ceea ce i
s-a cerut, iar la final i-a invitat pe scenă
pe toţi cei care doreau autografe. Adică
cel puţin jumătate de sală. A fost ora de
magie a lui Pavel Stratan, un artist căruia
nu putem  să-i dorim decât să transmită
mereu la fel emoţia din sufletul său
într-ale noastre.

ANCA SPÂNU TUDOR
Foto: ROXANA PENCIU

Luni seara, la reşedinţa din Bucureşti
a domnului Jonathan Scheele, şeful
delegaţiei Comisiei Europene în România,
a avut loc gala premiilor „Reporter
European”. Gândită ca o „garden party”,
gala a fost de un nonconformism
dezarmant, pe fundalul sonor folclorul
românesc împletindu-se cu ritmurile
europene, semn că armonia e valabilă
în orice domeniu.

După o „repriză” de colinde
româneşti, de ţuică fiartă şi de urări de
bun venit (domnul şi doamna Scheele
şi-au aşteptat oaspeţii în poarta
reşedinţei, dar, surprinzător, personalul
de pază şi protecţie a fost extrem de
discret, neverificând nici măcar
identitatea participanţilor!), a venit şi
momentul mult aşteptat: premiile.

Dacă anul trecut, presa centrală a

luat tot, anul acesta lucrurile au stat un
pic diferit, în sensul că două din cele
trei trepte ale podiumului au fost ocupate
de ziare din provincie. Aşadar, locul întâi
a revenit ziaristei Crenguţa Nicolae, de
la „Ziarul Financiar” (Bucureşti), în
vreme ce pe locul  al doilea s-a clasat
colegul nostru Costel Crângan. În fine,
pe poziţia a treia s-a clasat un jurnalist
de la „Monitorul de Bacău”.

Acordarea acestor premii s-a făcut,
după câte a mărturisit domnul Jonathan
Scheele, după o analiză foarte atentă a
articolelor despre integrare  apărute în
presă în anul 2004. „În cazul ziaristului
Costel Crângan, de la <<Viaţa liberă>>
Galaţi, am avut în vedere în special
articolul <<Europa nu vrea laptele
românesc>>, dar nu numai. Aş avea
totuşi un amendament la acest articol,

afirmând că Europa vrea, categoric,
laptele românesc, dar românii trebuie
să înveţe să ni-l dea”, a afirmat
excelenţa sa.

Seara s-a încheiat sub frumosul
brad din curtea reşedinţei comisarului,
cu o fotografie de grup şi cu urări de

sărbători fericite. Noi i-am urat domnului
Scheele să aibă succes maxim în
integrarea Uniunii Europene în
România, iar răspunsul a fost prompt:
„Nici o problemă. O voi face. Cât poate
fi de greu?”.

V.L.

„Viaþa liberã”
a intrat în Europa

 Colegul nostru Costel Crângan
a fost premiat de comisarul european
Jonathan Scheele
în cadrul galei „Reporter European”

LA MUZEUL DE ARTÃ VIZUALÃ

Colinde, iarnã ºi sãrbãtoare

Astă-seară, cei peste 300 de elevi
gălăţeni care au participat la concursul
de desene „Iarnă şi sărbătoare”,
organizat de Muzeul de Artă Vizuală

Galaţi, vor afla care lucrări au fost
premiate.

 Concursul s-a desfăşurat în prima
jumătate a lunii decembrie, din iniţiativa

Ora de magie a
lui Pavel Stratan

O salã
întreagã,

plinã ochi
(organizatorii
au pus chiar
ºi scaune pe

interval
pentru a

rãspunde
cererii de
bilete), l-a

întâmpinat,
luni searã,

pe Pavel
Stratan

POºTA ROMÂNÃ
Programul în perioada
sãrbãtorilor de iarnã,
Crãciun ºi Anul Nou

- 24 decembrie  subunităţile poştale vor fi deschise între
orele 8,00-14,00;

- 25, 26 decembrie  subunităţile poştale vor fi închise;
- 31 decembrie  subunităţile poştale vor fi deschise între

orele 8,00-14,00;
- 1, 2 ianuarie 2005  subunităţile poştale vor fi închise.

Jonathan Scheele a premiat ziariºtii
Acordarea acestor premii s-a făcut, după câte a mărturisit domnul Jonathan Scheele, după

o analiză foarte atentă a articolelor despre integrare  apărute în presă în anul 2004.

Concertul lui Stratan
Pavel Stratan a cântat exact ceea ce i s-a cerut, iar la final i-a

invitat pe scenă pe toţi cei care doreau autografe. Adică cel puţin
jumătate de sală.

Ar
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La Centrul de Plasament Nr. 2
toată  lumea î l  iubeş te.  Viorel
Petrescu este un tânăr de 17 ani
care şi-a petrecut toată viaţa prin
orfelinate. A ajuns într-un centru
unde sunt internaţi copii cu handicap
psihic şi nimeni nu-şi explică de ce,
pentru că instructorii din centru spun
că  bă ia tu l  nu are asemenea
probleme. Viorel este băiatul bun la
toate ş i niciodată nu refuză să
muncească. Când are puţin timp liber,
se joacă de-a bancherul. Zilnic îi trec
prin mână zeci de milioane de lei...

Bucãtar-ºef
Viorel Petrescu este un spion de

temut... în bucătărie. „Fură” reţetele
de la bucătărese. „Cel mai mult îmi
place să fac salam de biscuiţi. Îmi
iese şi foarte bine. Doamna dirigintă
de la şcoală mi-a cerut reţeta şi i-am
promis că o voi ajuta”, spune micul
bucătar.

Înva ţă  la  Şcoa la  Spec ia lă
„Simion Mehedinţ i” ş i  urmează
cursurile de meserii pentru zidărie.
A terminat anul trecut cu media
generală 8,90. Gabriela Caranicola,
ins t ruc toru l  său de educa ţ ie ,
spune: „E un copil deosebit. E
cuminte, conş t i incios ş i  foarte
serios. Eu îl cunosc de când era la
Leagănul de copii. Întotdeauna i-a
plăcut să meşterească, să facă
ceva, nu să stea”.

Viorel duce gunoiul, sapă în
grădină, îi ajută pe cei din centru la
toa te  t rebur i le  gospodă reş t i .
Instructorul său crede că va fi un
soţ ideal care-şi va ajuta soţia în
gospodărie.

Stofã de bancher
Tânărul de 17 ani nu-şi cunoaşte

părinţii, nu ştie dacă mai are fraţi sau
surori. S-a „lipit”  de doamnele care
l-au îngrijit în orfelinate. Le-a ascultat
mereu, a înţeles că altă şansă n-are

în via ţă  decât să  f ie serios ş i
muncitor. De asta învaţă şi o meserie.

Dacă ar putea, s-ar îmbrăca
numai la costum şi cravată. „Îmi place
să fiu elegant. Când mă duc la
şcoală, fetele se uită la mine în
autobuz, pentru că sunt la sacou”.
Îşi calcă singur cămăşile, pentru că
numai el ştie să le aşeze „la dungă”.
„Păcat că am doar trei cămăşi”, se
plânge.

Singurii bani pe care-i vede
Viorel sunt cei din alocaţie. Nu ştie
cum arată hârtia de 500.000 de lei
sau cea de un milion. Şi-ar dori să
poată câştiga bani ca să-şi cumpere
o maşină. „Când merge cu autobuzul
mimează că ar fi la volan, ca şi când
ar conduce el. Îi place la nebunie să
meargă  cu maş ina”, ne spune
Gabriela Caranicola.

Când are timp liber, Viorel se joacă
de-a bancherul. Are un „seif” unde

a depozitat toată averea sa: zeci de
milioane de lei... toţi din hârtie. „Am
rupt foi dintr-un caiet mai vechi de
şcoală şi am confecţionat bancnote
de un mi l ion de le i .  Eu sunt
bancherul,  iar colegul meu de
cameră vine să se împrumute la
bancă. De obicei, ia cam 20 de
milioane de lei cu care cumpără
mobilă pentru casă şi pentru centru,
că aici mobila este foarte veche”.

Viorel a avut o copilărie chinuită.
Prin toate casele de copii prin care
a trecut i s-a spus mereu să înveţe,
să muncească, pentru că are nevoie
de bani ca să poată trăi. Lucrul
acesta l-a marcat şi, deocamdată,
este la faza în care face bani... din
hârtie. Se pregă teş te pentru o
meserie  şi speră că într-o zi va avea
un portofel adevărat, plin cu bani
adevăraţi.

CORINA ZEGREA-GRINBERG
Foto: VASILE CABURGAN

CRÃCIUNUL, LA
BANI MÃRUNÞI

Solstiþiu cu un
dolar clopoþelul
ºi melon de
Spania

Poimâine e Ajunul, iar ultimele zile
de cumpărături scot tot mai mulţi
gălăţeni prin pieţe. Ceea ce a făcut
ca ieri, în preajma orei solstiţiului de
iarnă, anul acesta însorit şi fără
“violenţe” atmosferice,  lumea  să
gestioneze cât mai economic cea mai
scurtă zi de cumpărături.  La carne,
preţurile stagnează, după ce au
urcat uşor faţă de săptămâna
trecută. Ieri însă, mai peste tot în
hale, au fost tot timpul cozi la toate
categoriile de carne şi preparate,
ceea ce i-a făcut pe unii să renunţe,
cu concluzia formulată de o
gospodină “Cu banii ăştia, cumpăr
de la mine din complex”. După
“vârfurile” generate de cele câteva
“dezlegări” în post, peştele a scăzut
la preţ. Ieri, se putea cumpăra crap
mare eviscerat cu 127.000 lei
kilogramul şi netăiat cu 100.000 lei
kilogramul. Staţionare şi la ouă  -  cele
mai mari, 3.700 lei bucata. Deşi cam
aceleaşi ca acum câteva zile,
preţurile la legume şi fructe au sărit
pe alocuri. De pildă, cartofii cei mai
buni au ajuns, de la 8.000 lei
kilogramul, la 10.000 lei kilogramul.
La fel şi ceapa, de la 10.000, la
12.000 lei kilogramul. Puţine, se pare
anul acesta, perele au fost ieri, în
Piaţa Centrală, 75.000 lei kilogramul.
La fructe, o noutate de reţinut:
pepeni galbeni, melon de Spania,
înveliţi în ţiplă, cu 25.000 lei
kilogramul. Preţuri foarte mari la
murături. Varza acră a ajuns la
25.000 lei kilogramul, pepenii muraţi
şi murăturile, la 40.000 lei kilogramul,
iar castraveţii muraţi, 50.000 lei
kilogramul.

Multă aglomeraţ ie în faţa
camioanelor cu brazi, aflaţi din
abundenţă, ieri, în toate pieţele
Galaţiului.  Un brăduţ destul de
frumos se putea negocia la 200.000
lei. Unul argintiu, destul de bogat, se
vindea cu 500.000 ş i, după
negociere, “Ţi-l las cu 450…” Un caz
înteresant în Piaţa Micro 19. După
ce o maşină a descărcat brazi
acceptabili cu 200.000 bucata, cei
care până atunci nu coborau preţul
sub 600.000 lei, au început să
şomeze. Şi să renegocieze… Printre
brazi, la tot pasul, vâsc, cu 5.000 lei
legătura. Şi clopoţei de bronz: “Ia
zurgălăul, un dolar bucata!”

ION MANEA

Un bărbat şi-a găsit sfârşitul şi
altul se zbate între viaţă şi moarte,
după ce s-au înecat în timp ce
mâncau.

Luni dimineaţa, la camera de
stabilizare a Spitalului  Clinic de
Urgenţă “Sf. Apostol Andrei” a fost
transportat cu ambulanţa Marin V.,
în vârstă de 43 de ani, care a ajuns
la spital decedat, manevrele de
resuscitare ale personalului de la
Uni ta tea de Pr imire Urgen ţe
dovedindu-se inutile. Rudele care au
însoţit victima la spital susţineau că
bărbatul şi-ar fi înghiţ it proteza
dentară. La efectuarea autopsiei nu
s-a găsit însă nici o proteză, ci s-a
constatat obturarea căilor aeriene
ale v ic t imei  cu a l imente,
stabilindu-se că, după ce mâncase,
bărbatul vărsase şi aspirase voma
în plămâni, fiindu-i astupate astfel
conductele prin care aerul îi oxigena

organismul.
Un alt caz de extremă gravitate

l-a constituit cel al lui Ion Neculiţă,
în vârstă de 50 de ani, care s-a
înecat cu o bucată de covrig din care
muşcase şi care i s-a oprit în gât,
provocându- i  o  obst ruc ţ ie
respiratorie (o astupare a căilor
aeriene). Transportat cu ambulanţa
la Spitalul Clinic de Urgenţă, bărbatul
a fost resuscitat la camera de
stabil izare ş i  internat în secţ ia
Anestezie şi Terapie Intensivă. Din
păcate,  medic i i  spuneau că
reanimarea fusese târzie, creierul
pacientului având de suferit din lipsa
oxigenului. După trei zile de la
internare, Ion Neculiţă era, ieri, tot
la Reanimare, în comă profundă şi
cu perspective minime de a scăpa
cu viaţă.

Text ºi foto:
VIOREL MÂRZA

Misiunea de caritate a Asociaţiei
Filantropice Medicale „Christiana”, la
Cantina „Cuvioasa Parascheva” din
Galaţi, ne-a adus în faţa unor oameni
aflaţi în mare impas. De ani buni, 110
gălăţeni au simţit din plin milostenia
Sfintei Cuvioase Parascheva. Sărăcia
şi nevoile i-au adus în grija Sfintei şi  a
părintelui paroh Ion Gologan.
Beneficiază de generozitatea Cuvioasei
semenii noştri care supravieţuiesc la
limita anormalului, cu venituri cuprinse
între câteva sute de lei şi 1,1 milioane
lei. Am întâlnit mulţi copii şi bătrâni. Ce
este de necrezut este tocmai faptul că
aici, la „Cuvioasa Parascheva”, toţi
asistaţii primesc o masă caldă pe zi. Şi
ce minune dumnezeiască este asta,
dacă avem în vedere că fondurile vin
doar de la credincioşi şi de la câţiva
sponsori. Banii au venit, ne-a mărturisit
părintele Ion Gologan, de la enoriaşi -
prin serviciile asigurate, cum ar fi:
vânzare de lumânări, taxa de la cimitir
şi praznicele organizate la cantina
Bisericii „Cuvioasa Parascheva”. 1,2
miliarde lei s-au strâns din sponsorizări
în cursul anului 2004. Banii au fost
destinaţi continuării sfântului locaş şi
susţinerii activităţii cantinei. Numai din
praznice (pomenirile celor repauzaţi)
s-au adunat 480 de milioane lei. La
eforturile enoriaşilor se adaugă
susţinerea Episcopiei Dunării de Jos,
dar şi cea a gălăţeanului Nicolae Hanţă
care, de mult timp, asigură pâinea (o
parte importantă) pentru asistaţi.

Ce înseamnă pentru unii dintre
semenii noştri Cantina „Cuvioasa
Parascheva”, ne-au spus chiar ei:
„Înseamnă o masă caldă pe zi şi ajutor
imens pentru mama care este despărţită
de tata şi nu lucrează, ne-a spus Ionuţ,
un copil de 12 ani , care s-a «lipit» de
părintele Ion Gologan. Mă rog la
Dumnezeu şi la Sfânta Vineri să dea
ajutor părintelui ca să poată susţine
activitatea în continuare...”

„Ce înseamnă pentru mine cantina

de aici? Înseamnă Biserica Mântuitorului
şi a <<Cuvioasei Parascheva>>, ne-a
spus doamna Maria Lăpuşneanu, în
vârstă de 47 de ani. Soţul a murit acum
doi ani şi am un băiat. Amândoi trăim
dintr-un venit modest, de 2,5 milioane
lei pe lună - venitul fiului meu, care nu
ne ajunge să ne plătim măcar
întreţinerea”.

Nici doamna Florica Nedu, de 86 de
ani, nu o duce mai bine. Ne mărturiseşte
că pensia de doar 1,1 milioane lei pe
lună  nu-i ajunge nici măcar de
medicamente. Necazurile i-au săpat
brazde adânci pe faţă. Îmi spune că
masa caldă de la „Cuvioasa
Parascheva” este gustoasă şi că felul
doi mai mereu îl duce acasă... ”Pensia
nu-mi ajunge să-mi cumpăr
medicamente, dar sunt mulţumită că
Dumnezeu mă ţine pe picioare şi că mă
pot mişca să vin până aici,  în
generoasa Casă a <<Cuvioasei
Parascheva>>, unde îmi găsesc liniştea
de patru ani”.

O altă asistată  doamna Maria
Pricope, în vârstă de 75 de ani  este în
grija Cuvioasei tot de patru ani. Are şi
un băiat bolnav, dar nu se plânge. Îşi
duce crucea de mamă  şi se mulţumeşte
că a descoperit  bunătăţile veşnice ale
Cuvioasei Parascheva. „Mă rog mereu
la Cel de Sus să-i aducă în preajma
noastră pe oamenii buni”, ne-a spus
doamna Maria Pricope.

Punem şi noi o vorbă bună, pentru
ca asistaţii de la Cantina „Cuvioasei
Parascheva” să aibă în aceste zile
pacea şi liniştea  sufletească de care
au atâta nevoie. De aceea, vă invităm
să nu uitaţi că ce vă prisoseşte
dumneavoastră devine dar de preţ
pentru cei trişti, dar chiar şi pentru
sufletul dumneavoastră.  Milostenia pe
care o faceţi în numele Mântuitorului şi
toate faptele bune devin... valută forte
pentru veşnicie.

MARIA STANCIU
Foto: MARA S.

După o adevărată criză de brazi,
străzile Galaţiului s-au umplut de
b rădu ţ i ,  aceş t i a  pu tând  f i
cumpăraţi de peste tot, cu sau fără
acte.

Preţul porneşte de la 200.000 de
le i  bucata,  dar sunt  să raci  în
crengi, mititei şi pricăjiţi. Preţul
c reş t e  o  da tă  cu  bogă ţ i a  ş i
înălţimea bradului, putând ajunge şi

Un dulce de 30 de euro
 Aţi auzit? Imigranţii care se stabilesc în Statele Unite se expun

creşterii riscului de obezitate, arată rezultatele unui studiu recent. Potrivit
cercetătorilor de la Şcoala de Medicină  Feinberg din Chicago, după zece
ani petrecuţi în Statele Unite, străinii încep să se confrunte cu aceleaşi
tendinţe de îngrăşare care se manifestă la americani. Dacă numai opt la
sută dintre imigranţii care trăiesc în America de un an sunt obezi,
procentajul creşte la 19 la sută în cazul celor care s-au stabilit acolo în
urmă cu 15 ani.

 Prăjitură de Crăciun la licitaţie. Un angajat al Palatului  Buckingham
a fost concediat după ce a scos la licitaţie pe internet o prăjitură de
Crăciun oferită de regina Elisabeta a II-a. Un purtător de cuvânt al familiei
regale a confirmat că s-au luat măsuri disciplinare împotriva acestuia,
deoarece prăjitura, a cărei valoare comercială este de zece euro, a fost
scoasă la licitaţie cu 30 de euro.

 Surpriza din “Salonul francez”. O instalaţie complicată, destinată
interceptării clandestine a convorbirilor, a fost descoperită, în toamna
acestui an, într-una din sălile sediului ONU de la Geneva. Instalaţia a fost
descoperită în încăperea denumită “Salonul francez”, de la Palatul
Naţiunilor, cu ocazia efectuării unor lucrări de renovare. Potrivit unui
expert în spionaj, dispozitivul descoperit este sofisticat şi foarte dificil de
depistat. Instalaţia, ale cărei componente ar proveni din Rusia sau Europa
de Est, este veche de trei sau patru ani.

 Descindere la rechini.  În  parcul de distracţii SeaWorld  din statul
american Florida, un Moş Crăciun a coborât într-un bazin plin cu rechini.
Peştii, în ciuda reputaţiei lor foarte proaste, nu au produs neplăceri
curajosului Moş Crăciun şi şi-au văzut de înotat. Spectaculoasa
cascadorie a făcut parte dintr-un program numit “Scufundări cu rechinii”.

Pe marginea drumurilor s-au aşezat
containere cu nisip pentru a fi de folos
celor care doresc să acţioneze util la
primul îngheţ. La prima vedere e simplu
şi eficient: vine poleiul, iei nisip şi arunci
pe asfalt. Dacă te gândeşti însă mai bine
- şi priveşti la recipientele cu pricina - îţi
dai seama că nu au fost acoperite,
lucru pentru care , între timp, ceva apă

de ploaie s-a putut aduna cu uşurinţă în
ele. Aşa că nisipul ud, la minus ceva
grade, sigur va îngheţa. Şi atunci, ce
facem cu materialul antiderapant? Îl
spargem mai întâi cu târnăcopul, îl
ducem în casă la căldură şi abia apoi îl
folosim pentru asfaltul acoperit de
gheaţă?

Foto ºi text:
SORIN PANÃ

Furturi
de sãrbãtori
Alcool
ºi alimente

Un bărbat de 31 de ani din  Galaţi
s-a gândit să îşi facă aprovizionarea
de Crăciun. Costel M.nu s-a dus la
cumpărături ca toată lumea.  El a
pătruns prin efracţ ie într-un
magazin, de unde a sustras băuturi
alcoolice şi alimente, în valoare de
3.4 milioane de lei. Autorul a fost
prins de poliţiştii de la  Secţia 2.
Bunurile au fost recuperate, iar
Costel e cercetat în stare de libertate
pentru furt calificat.

Hoþ în casã
În vârstă de numai 17 ani, Marius

M.  a pătruns în casa unei femei prin
escaladarea gardului şi forţarea
ferestrei. Ajuns în casă, băiatul a
furat tot ce i-a picat în mână. El a
fost prins imediat de lucrătorii Secţiei
1 de Poliţie care au recuperat şi
lucrurile furate.  Marius s-a ales cu
dosar penal.

Cu cilindri
de inox
în traistã

Dumitru L. este cercetat în
libertate pentru furt calificat. În
vârstă de 47 de ani, el a fost depistat
de poliţiştii de la Secţia 3 după ce a
sustras doi cilindri din inox în
greutate de 100 de kilograme.
Bărbatul vroia să valorifice  piesele
la un centru de colectare.

A.C.D.

Mâncat
de câini

Un bărbat din Bârlad care locuia
fără forme legale la Vaslui şi care
muncea la o stână din comuna
gălăţeană Bălăbăneşti a fost găsit
mort.

Bărbatul zăcea într-o baracă şi
era mâncat de câini în zona feţei.
Potrivit anchetatorilor, bărbatul s-a
culcat în urma unei beţii crunte, a
vomitat şi s-a înecat cu propria vomă,
murind în urma unei asfixii mecanice.

Criminaliştii au constatat că
victima nu avea  urme de violenţă,
dar au putut vedea  câinii ieşind din
baracă cu sânge la gură. Animalele
i-au mâncat  mortului bucăţi din zona
feţei.

A.C.D.

Un nou
proiect
de
asistenþã
socialã

Serviciul Public de Asistenţă
Soc ia lă   Ga la ţ i  va  de ru la  în
pe r ioada  no iembr ie  2004  -
octombrie 2005 proiectul “Centru
Comun i ta r  de  In fo rmare  ş i
Consiliere” în cadrul programului
privind “Dezvoltarea Sectorului
Social”, finanţat prin împrumutul de
la Banca Interna ţ ională  pentru
Reconstruc ţ ie ş i  Dezvoltare ş i
implementat de Ministerul Muncii,
Solidarităţii Sociale şi Familiei prin
Direcţ ia de Muncă, Solidaritate
Socială şi Familie Galaţi. Se are în
vedere înf i in ţarea unui Centru
Comun i ta r  de  i n fo rmare  ş i
Consiliere de interes judeţean, care
să răspundă problemelor sociale
ale persoanelor vârstnice, ale
pe rsoane lo r  fă ră  adăpos t ,
populaţiei sărace şi ale persoanelor
defavorizate.

Al doilea obiectiv al proiectului
vizează realizarea de campanii  de
informare pr iv ind dreptur i le ş i
serviciile de care pot beneficia, dar
şi educaţie pentru sănătate, prin
o rgan iza rea  de  ca ravane  ş i
d i s t r i bu i rea  de  ma te r ia le  de
informare în toate comunele ş i
oraşele judeţului. De asemenea,
vor fi promovate voluntariatul şi
imp l i ca rea  comun i tă ţ i l o r  î n
rezolvarea problemelor locale.

PETRICA PAÞILEA

COPIII DIN CENTRELE DE PLASAMENT

Viorel a descoperit
„maºina de fãcut bani”

Invazie de brazi
până la 1,5 milioane de lei.

La  mare  cău ta re  sun t  ş i
crengile. Cine nu are chef să îşi
bată capul cu împodobitul bradului,
se mulţumeşte cu câteva crengi
puse într-o vază. Unii nu îşi permit
să dea câteva sute de mii de lei pe
un brădu ţ  ş i  ch iar  dacă  ş i -a r
permite ar mai fi nevoie de o sumă
de bani pentru a cumpăra podoabe.

„Cei mai căuta ţ i  sunt brazi i
foarte bogaţi şi dacă se poate şi
foarte ieftini, numai că nu se poate”,
spune Vasilică Jaliha. Bărbatul
v inde brazi  în Pia ţa Centrală .
„Acuma, sincer, se vând bine brazii
ieftini, dar sunt mulţi care au bani
şi care vor brazi bogaţi, înalţi şi
sunt dispuşi să plătească oricât
pentru a avea  un brad ca în
reclamă”.

ALINA COMºA-DURBACÃ
Foto: SORIN PANÃ

Înecaþi cu mâncare

ALÃTURI DE CEI SÃRMANI,
ºI DE SÃRBÃTORI

Milostenia „Cuvioasei
Parascheva”

110 asistaþi
din Parohia

Sfintei
Vineri

trãiesc prin
grija

enoriaºilor
ºi a

preotului
paroh Ion

Gologan

Soluþii (anti) derapante

Abundenþã
După o adevărată criză de brazi, străzile Galaţiului s-au umplut de

brăduţi, aceştia putând fi cumpăraţi de peste tot, cu sau fără acte.

"Seiful"
e

pãstrat
la loc

secret

Spionaj
O instalaţie complicată, destinată interceptării clandestine a convorbirilor, a fost

descoperită, în toamna acestui an, într-una din sălile sediului ONU de la Geneva.

Ar
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În
amintirea
eroilor
Revoluþiei

Cei 15 ani care s-au scurs de
la Revoluţia din decembrie 1989
vor fi marcaţi astăzi printr-o serie
de manifestări religioase şi
militare. Comemorarea zilei de 22
decembrie va începe la 9,30, la
Monumentul Eroilor de la Teatrul
Dramatic. După primirea onorului
şi intonarea Imnului Naţional al
României, Consiliul de Onoare al
Revoluţionarilor din Decembrie 89
Filiala Galaţi, administraţia locală
şi partidele  vor depune coroane
de flori. Manifestarea se va
încheia cu defilarea Gărzii de
Onoare. La ora 11.00, la
Monumentul Eroilor Martiri din
Cimitirul Eternitatea, va avea loc
un ceremonial religios, precedat
de primirea onorului şi intonarea
Imnului Naţional. Consiliul de
Onoare al Revoluţionarilor din
Decembrie 89  Filiala Galaţi,
administraţia, partidele şi alte
instituţii vor depune coroane de
flori, apoi va defila Garda de
Onoare.

ANCA MELINTE

După cum ne-a povestit, gălăţeanul
Octavian Dicu a făcut parte din acea
“mână de oameni” care a administrat în
primele luni după Revoluţie puterea
centrală. “Popa Dicu”, după cum este
cunoscut popularul personaj, a stat în
preajma preşedintelui Iliescu şi a unuia
dintre cei mai misterioşi participanţi din
culisele puterii, unul dintre cei doi
viceprim-miniştri, Gelu Voican
Voiculescu. Cele relatate par
incredibile, nu putem decât să le redăm
cu ghilimelele de rigoare.

APROAPE DE
VOICAN
În acel timp, de  Voican Voiculescu

aparţinea Ministerul de Interne, Armata,
Procuratura, Justiţia, Cultele. De acest
din urmă departament răspundea
părintele Dicu, care îşi aminteşte că era
însoţit peste tot de doi paraşutişti.

“Cu celălalt viceprim-ministru nu
aveam limbaj comun, pe când Voican
avea cruce la gât, ştia să se exprime,
spunea “prea cucernice părinte”, “prea
sfinţite”...  Îl cunosc foarte bine pe
Voican Voiculescu, am stat luni de zile
şi am participat împreună la multe
evenimente. A fost sectorul cel mai
implicat în evenimente, în cele şase luni.
Cu reorganizarea Armatei, refacerea
Securităţii, a SRI, pe baze noi...”

24.12.1989:
GADDAFI -
INCOGNITO LA
BUCUREªTI!
Fiind chiar în miezul puterii, Octavian

Dicu spune astăzi că “ştie”. Ne-a
prezentat câteva scenarii absolut
tulburătoare despre evenimentele din
decembrie 1989, pe care le vom relata
în continuare. De exemplu, interlocutorul
nostru a afirmat că preşedintele Libiei,
Moammer al-Gaddafi, a fost la
Bucureşti, la Ministerul Apărării, pe 24
şi 25 decembrie 1989, ceea ce explică
măcelul de la Aeroportul Otopeni şi
împuşcarea unor răniţi în spitale...

NOAPTEA FÃRÃ
TELEFOANE
“Nu l-am văzut, dar ştiu. Eu eram

aici, la Galaţi...  Voi nu ştiţi, dar în seara
de 24 spre 25 decembrie, când ne-a
arestat pe noi [la Galaţi], în noaptea
respectivă nu s-a ridicat nici un telefon
din furcă. Deci era consemn: nimeni nu
pune mâna pe telefon. A fost acţiunea
aceasta, s-a creat culoar. Când
[Gaddafi] a venit cu portavionul, 40 de
elicoptere au însoţit avioane Puma pe
Aeroportul Otopeni. Au fost două

avioane în care au fost aduşi toţi românii
reţinuţi: personalul ambasadelor din
Libia, din Iordania, din Siria şi directorii
de şantiere care lucrau.

Ceauşescu, ca să-şi poată plăti
datoriile externe, a făcut un împrumut
personal... Luaţ i-l ca un posibil
scenariu... Deci, face un împrumut
personal la Gaddafi, ca să nu mai
plătească dobândă. În momentul în care
face împrumutul, face o înţelegere cu
Gaddafi: fac schimb de gărzi. Pe

Gaddafi întotdeauna l-au apărat femei -
în garda lui de corp nu avea nici un
bărbat. Din prima promoţie de ofiţerese
ale noastre, majoritatea erau sportive...
Iar la noi în schimb, ca să-l păzească
pe Ceauşescu, era o structură de
studenţi arabi. Erau împărţiţi la facultăţi:
ba la Timişoara, ba la Braşov, Bucureşti,
Constanţa, Iaşi. Erau studenţi, dar
aveau program de antrenament. Şi
aveau obiective... Dacă se întâmpla
ceva cu Ceauşescu, era în pericol
persoana lui şi poziţia lui de preşedinte,
el urma ca imediat, la somaţia făcută de
Gaddafi, să ducă contravaloarea
împrumutului, în aur, într-o ţară neutră.
Iranul fiind, după conflictul cu Irakul,
restabilit sub controlul islamului, dădea
dovadă de mai multă stabilitate şi era
compatibil cu ideile lui Ceauşescu şi
Gaddafi, care erau foarte buni prieteni.
Şi au hotărât să ducă [aurul] în Irak în

caz de conflict, să-şi ia omul banii
înapoi. În momentul în care au început
evenimentele de la Timişoara, Gaddafi
îl somează pe Ceauşescu: Măi nene,
ce faci? Pe 18 decembrie, când lumea
murea, el trebuia să se ducă, pentru că
afacerile cu armament le făcea direct
Stănculescu, dar de afacerile cu aur
răspundea direct Ceauşescu.
Ceauşescu putea să trimită pe cineva
sau să amâne vizita în Iran? Deci a fost
obligat. Când a ajuns, i s-a propus chiar
să rămână.  Nu, el a avut o încredere
oarbă în popor, o încredere oarbă în
oamenii lui. Şi tocmai cei mai apropiaţi,
ăia l-au trădat! Noi, când am preluat

puterea în decembrie, el a avut şi o
rezervă, care acoperea de fapt
împrumutul. Ceauşescu a plecat în 18
[decembrie în Iran],  după aceea în 24,
cu ştirea lui, în ajutorul lui vine Gaddafi
la Ministerul Apărării, reţinut de către
generalii respectivi - nu le dau nume,
că... Iliescu, Roman şi cu Gaddafi, faţă
în faţă, mediază lucrul acesta: “Ăsta e
garanţia mea. Ori mi-l daţi pe Ceauşescu,
ori îmi plătiţi banii!” Banii fuseseră luaţi
în nume propriu. [Gaddafi] voia să ştie
dacă scoate banii de la Ceauşescu, ori
îşi ia aurul de-acolo [din Iran]. El a
propus ca să-l ia şi pe Ceauşescu.
Atunci am fost forţaţi - au luat hotărârea
ad-hoc. Imediat l-au dus, au făcut
completul de judecată şi au venit repede
cu caseta, au titrat, au scos ce trebuia
să vadă Gaddafi şi i-au arătat: “Uite,
tribunalul poporului, uite ce s-a făcut,
[Ceauşescu] nu mai e!”

CEAUªESCU -
ÎMPUªCAT
ÎNAINTE DE
EXECUÞIE?
“Ceauşescu cel adevărat a fost

omorât. Dar în regia lor l-au arestat şi
pe nea Stoica (sosia dictatorului, n.red).
Au vrut deci să filmeze procesul în sine
cu Ceauşescu, dar pe el să-l reţină,
pentru că erau conştienţi că nu pot să-l
omoare aşa, avea nişte atribute: era
preşedintele unei ţări, avea semnate
contracte, înţelegeri. De-asta au
încercat să fie dus cât de cât într-un
tribunal legalizat, legitim al poporului.
Voiau pe el [pe sosie] să-l împuşte. Dar
după ce l-au judecat pe Ceauşescu,
l-au luat deoparte  şi au încercat să-l
forţeze să spună cifruri. Voican se
răstea la el. Ăsta îi băga pistolul în gură...
Şi la un moment dat a dat să zică ceva
şi în momentul acela un oarecare
colonel - îi ştiu numele, dar nu i-l zic - l-a
împuşcat în tâmplă. În momentul acela,
reacţ ia lui Voican a fost foarte
puternică: Nemernicule, ce-ai făcut?!
Scoate-l afară! L-au târât [pe
Ceauşescu] afară, au luat-o şi pe Elena,
care era în altă cameră. Aţi văzut
[înregistrarea], el e în poziţia asta, se
vede că are numai aicea sânge. Ea,
când au scos-o afară şi l-a văzut, s-a
smuls din braţele militarilor care o
duceau şi a strigat: “Nicule, Nicule!”   Şi,
în momentul ăla, fără ordin, au început
să tragă în direcţia ei. Şi se vede [pe
casetă]: ea este plină de sânge, iar el
are [o rană] numai aici. Caseta i-au
arătat-o lui Gaddafi, care n-a avut
încotro.”

CEAUªEªTII AU
FOST INCINERAÞI
Nicolae şi Elena Ceauşescu au fost

duşi la Institutul Medico-Legal. “Cerasela
Dumitreasca, un fel de aghiotant al lui
Voican Voiculescu, a urmărit spălarea
şi îmbrăcarea lor. Ea i-a spălat... Iar spun
un scenariu posibil: deci îi duce în
groapă la Ghencea. Groapa a fost de
jumătate de metru.  A venit preotul, s-a
filmat, dar pentru a se avea documentul.
La jumătate de oră, ei au fost scoşi de
acolo de cadre militare, duşi la Institutul
Medico-Legal. Au fost ţ inuţ i în
congelator, după şase luni de zile au
venit cei de la Haga şi au constatat că
Ceauşescu este cu adevărat cel care
a murit. Şi după aceea, aşa se crede,
că au fost arşi şi duşi la Scorniceşti, în
cavoul părinţilor. Cert este că în groapa
aceea s-a turnat beton.”

MARTORI
ÎMPUªCAÞI ÎN
SPITAL
“Gaddafi se urcă apoi în avion, se

face schimb [de oameni] în noaptea

Alarmã falsã,
moarte realã
Neculai Florea era ofiţer militar,

lucra la  unitatea de radiolocaţie de pe
strada Ştefan cel Mare.  Era în concediu,
când un coleg l-a chemat de-acasă,
pentru a  merge la unitate -  “Nu se ştia
că-i revoluţie la Timişoara, dar se
întâmpla ceva... A plecat pe 17
decembrie la unitate şi n-a mai venit!”,
îşi aminteşte văduva sa, Adriana. Pe
22 decembrie, soţul  a chemat-o, să
vină cu fetiţa, s-o mai vadă. Fetiţa avea
două luni atunci. Acum, în octombrie, a
împlinit 15 ani. Face sport de
performanţă: este în lotul naţional de
tenis, la junioare mici. Când s-a născut,

tatăl ei a fost chiar supărat la început,
că nu era  băiat, să se facă adică militar,
ca el. “A iubit foarte mult haina militară
şi profesia. Spunea că băieţii sunt cei
care apără patria, nu fetele.”

Pe 22, “stând de  vorbă la poarta

unităţii, mi-a zis să plec acasă, pentru
că s-a întâmplat ceva foarte grav şi să
nu cumva să fie nevoie să iasă pe
stradă şi să tragă. Nu ştiau nici ei ce se
întâmplă, erau în stare de panică.”

Vorbeau zilnic la telefon, el dorea
să ajungă acasă să facă o baie, dar
avea cheile de la armament şi nu putea
să plece din unitate. Pe 26 decembrie
ea l-a sunat în zadar. “În seara aceea
am avut o presimţire şi fata a plâns
foarte mult. Ne-am uitat la procesul lui
Ceauşescu, în seara aceea dădeau
caseta. Am încercat să sun la unitate,
voiam să vorbesc cu el. Probabil că
atunci S-A ÎNTÂMPLAT, căci n-am reuşit
să vorbesc cu el. Şi dimineaţă au venit
şi mi-au spus că a fost împuşcat, că e
mort.”

Amănunte a aflat  mai târziu, de la
colegii de serviciu, când unitatea militară
a angajat-o, ca un fel de compensaţie
pentru pierderea suferită. “Am aflat că
ei au fost anunţaţi că la poartă se trage
şi că  cei de pază, la poartă, au fost
împuşcaţi. Sarcina lui era să asigure
dublarea pazei. În momentul în care a
fost anunţat, a luat cinci soldaţi pe care
îi avea în subordine, să îi dispună pe
fiecare pe posturile respective, la
poartă.” Crezând că sunt atacaţi, nu au
mers pe aleea luminată, ci pe la
întuneric. Nu ştia că ordinul era să se
tragă în tot ce mişcă, alţi soldaţi au
crezut că nu e vorba de plutonul de
schimb, ci de  terorişti, şi a început
canonada. Ofiţerul i-a adăpostit pe
soldaţi şi a apucat să strige cine este.
Era lovit. Cu organele vitale atinse de
gloanţe,  a făcut stop cardiorespirator
pe masa de operaţie. Stupid este fapul
că, de fapt, la poartă fusese o alarmă
falsă, creată de panică!

După ce s-a recăsătorit, şi-a pierdut

postul. “Au considerat că şi-au încheiat
datoria faţă de mine, s-au restructurat
posturile şi eu am fost prima care a
trebuit să plece.”

Am  întrebat-o şi ce a atras-o  la
Nicolaie. Era foarte sincer şi nu făcea
compromisuri, mi-a spus. Căsnicia lor a
durat doar un an, curmată de flăcările
revoluţiei, dar a fost un an fericit. Şi-au
găsit timp să iasă împreună, ca doi
logodnici. Când venea din călătorie, el îi
aducea întotdeauna flori. “Am fost
internată în spital, cu sarcina, şi când
am venit acasă  era casa plină de flori”.
Şi acum, după atâţia ani, “în tot ce se
întâmplă, simt că este alături de fetiţă.”

Moartea bate
de douã ori
Costel Crap lucra la SIDEX. Era

vesel, vorbea cu fete, primise multe
scrisori de dragoste. Doina Roman,
sora eroului Costel Crap, ne-a
povestit: “Mama s-a îmbolnăvit de nervi
după ce a murit tăticu şi greul a fost mai
mult pe mine. Dar abia acum îmi dau
seama cât de greu i-a fost să ne
crească şi cât de greu i-a fost când l-a
pierdut pe el.”  Costel s-a născut la două
luni după moartea tatălui. Era un băiat
răsfăţat - de, “crescut de două femei”.
Îi plăceau excursiile, era foarte glumeţ,
“era numai un zâmbet”. “Cu o săptămână
înainte de Revoluţie a fost într-o permisie
acasă, de la Ploieşti. Atunci a fost ultima
oară când ne-am întâlnit şi îmi pare rău
că n-am spus tot ce  se putea spune...”
Mărturiseşte că a avut presentimente.
“Mereu ne-aducem aminte... Noi atunci

eram în postul Crăciunului şi am tăiat
porcul când a venit el. Era supărat,
avea aşa, o presimţire. Nu spunea
nimic, în schimb se simţea că este
supărat. Mai mult cu soţul meu vorbea,
erau mai apropiaţi. Altfel, eu simţeam
că-i merge bine în armată. Se îngrăşase,
în două luni devenise alt om.”

Se întâmplase ceva, dar Costel
ţinuse secretul: chiar după încorporare
a avut un accident. A scăpat cu viaţă
ca să moară o lună mai târziu. “Lucra

pe o maşină care aproviziona cu
alimente unitatea. S-a răsturnat maşina,
unul murise, ceilalţi fuseseră accidentaţi,
printre care şi el. Nu ne-a spus. Fusese
internat în spital...” S-a întors pe 16
decembrie la unitate. "Se auzea numai

la “Europa liberă”, noi asta ascultam...”
Fusese încorporat în septembrie. “Poate
nici nu trebuia să-l ducă la Bucureşti, la
Televiziune. Şi-aşa nu văd rostul, erau
încorporaţi de două luni, mare lucru nu
cred că ştiau...”

Un coleg i-a povestit mamei că atunci
când a fost lovit de glonţ, Costel i-a spus
militarului de alături: “Ai grijă de tine!”
Rănit, a fost internat la Colţea, dar glonţul
i-a fost fatal.

“Îşi dorea foarte mult să fie libertate.
Apăruse pe-atunci melodia aceea cu
Romina  şi Albano - “Liberta”. Şi aveam
noi un casetofon şi punea caseta:
numai melodia asta a ascultat-o! Noi
chiar şi acum când auzim melodia,
plângem cu toţii! Probabil că a avut un
presentiment, pentru că el o asculta
încontinuu. A doua zi trebuia să plece la
unitate. Apoi s-a întâmplat ce s-a
întâmplat. Aşa a fost să fie, dar de ce
tocmai lui trebuia să i se întâmple?”

Abia după o săptămână au putut să-i
aducă trupul acasă, adăugând încă o
săptămână disperării. De la Prefectură
au primit o maşină cu un soldat. “A plecat
şi soţul meu. Mai trebuia o a doua
persoană, dar nimeni nu voia să rişte.
Am găsit un prieten care a acceptat.”
La morgă, soţul a povestit că văzuse
scene de coşmar: zeci, sute de trupuri
dezgolite, pe mese sau pe pavaj,
purtând etichete de hârtie.  Ca să
reziste, a trebuit să bea un pahar de
vodcă.

Când l-a adus acasă pe fratele ei,
femeii i s-a făcut rău. Rămăsese o pată
de sânge pe căptuşeala sicriului, în
dreptul inimii.

L-au înmormântat pe 30 decembrie,
când alţii petreceau. Aveau un brad în
casă, luat din timp. “Nu, nu l-am mai
împodobit, nu mai ştiu ce s-a întâmplat...”

După 15 ani, sora lui Costel se
îndoieşte că libertatea i-a adus ceva
bun. “Toate acestea mi-au produs
dezgust. M-am gândit că toate se mai
uită în timp, dar n-am reuşit să uit! Parcă
nu m-ar mai încălzi cu nimic nici să mi
se spună cine este vinovat.”

Singura rază de soare pentru două
femei - mama şi sora eroului: “Băiatul
meu seamănă foarte bine cu el. Poate
şi de aceea mama vede în el fiul  pe
care l-a pierdut. Seamănă bine cu Costel
şi are aceleaşi apucături, îi plac aceleaşi
lucruri. Când Costel a murit, băiatul meu
avea patru ani. Îşi aduce însă aminte...”

(Va urma)

VICTOR CILINCÃ

DECEMBRIE 22

Lacrimile urmaºilor... (I)
Zilele acestea de aducere-aminte, am avut ocazia să

stau de vorbă cu câţiva  urmaşi ai celor 16 eroi gălăţeni
căzuţi la Revoluţia din Decembrie 1989. La fel de trişti ca
acum 15 ani, cu durerea de a nu şti încă “cine a tras”...
Destine fracturate de morţile, de neconceput, ale celor
dragi... Cum a fost atunci, în Decembrie, ce s-a întâmplat
cu supravieţuitorii în toţi aceşti ani sunt lucruri dureroase,
asupra cărora trebuie să ne aplecăm cu pioşenie...

Majoritatea urmaşilor eroilor sunt în vârstă, cu boli înrăite
de pierderea de acum 15 ani. Doar două femei sunt tinere:
soţia eroului Neculai Florea şi sora eroului Costel Crap.
Cu ele am început discuţia noastră.

Sora lui Costel CrapVãduva lui Neculai Florea

Costel
Crap

REVOLUÞIA VÃZUTÃ DE SUS

PoveªTIRILE lui popa Dicu (II)

 A fost Gaddafi în România
pe 24 decembrie 1989?

respectivă - 24 spre 25. Fuseseră
reţinuţi foarte mulţi arabi, au fost chiar
implicaţi în conflicte şi au fost răniţi. În
Spitalul Municipal, în Spitalul de
Urgenţă... Sunt martori care au
mărturisit că a fost unul seara lângă ei
şi că  vecinul de pat, martor, a fost
împuşcat în cap ca să nu se ştie, să nu
mărturisească. Nu arabii i-au împuşcat
pe răniţii din spitale, ofiţerii noştri.

Nu au reuşit să-i strângă pe toţi arabii
de pe listă. Au mai rămas. Le-au dat
drumul celor care erau în avion, de-ai
noştri, şi-au luat o parte din oameni şi
au plecat. Gaddafi apare pe data de 26
- primul om de stat care apărea la
televizor. Vorbea din Belgrad... Şi chiar
se justifica, că n-a fost implicat. Îi ceruse
cineva lucrul ăsta?”

ERAU
AªTEPTAÞI
RUªII
“În 24 spre 25 noaptea Gaddafi a

fost la Bucureşti: de-asta s-a întâmplat
conflictul la Aeroport, pentru că cei de
la Câmpina şi de la Boteni au simţit că
se întâmplă ceva acolo, că e ceva în
neregulă, nici un telefon nu răspundea,
că era ordin să nu se ridice. Ei au venit
în ajutor şi, fiind în afara consemnului,
cei de la aeroport au tras în ei. La fel,
acelaşi lucru s-a întâmplat la Ministerul
Apărării: “Se-ntâmpla ceva acolo!” S-au
dus oamenii lui Ardeleanu să vadă ce
se întâmplă şi, pentru că au fost în afara
consemnului, s-a tras în ei. Şi cu noi ce
s-a întâmplat la Galaţi, la ordinul cui ne-a
arestat Plătică? Nu ne-a arestat de
dragul lui, a fost dat ordin. Nu numai noi
am fost arestaţi. Au fost arestaţi şi cei
din Consiliul Provizoriu de la Iaşi - tot ce
a fost pe graniţă.  Pentru că toată
noaptea respectivă a fost discuţia între
Iliescu şi Gorbaciov privind intervenţia
ruşilor. Bush a spus apoi “Nu!”, dar între
timp deja se dăduse ordinul la unităţi să
asigure intrarea trupelor ruseşti la noi,
mai ales fiind oraş de frontieră, să nu
se creeze conflicte, adică să fie sub
controlul armatei. Noi fiind revoluţionari,
nu aveam credibilitate. Deşi lucrurile se
aşezaseră în matca lor, fiecare ştia ce
avea de făcut...

Acestea sunt lucruri pe care Istoria
le va consemna. Prima lege dată în CPUN
a fost Legea arhivelor: 40 de ani trebuie
păstrate secrete, însă poporul trebuie
să ştie.

Aceste lucruri nu le va spune nimeni,
căci dacă va spune acest posibil
scenariu - eu zic că e  adevărat, spun
că aşa a fost - ar trebui să începem să
recunoaştem anumite lucruri...”

A consemnat
VICTOR CILINCÃ

SILVICÃ TOBOª

DUMITRU BUDESCU

FLORIN BÃJENARU

CIOBANU MARIAN

TUDOR DOBRE TOMA

 NELU MITU

MARIAN GRIGORAª

PAUL IONAªCU

NICUªOR PENCIU

LEONETI CRIHANÃ

EROI
GÃLÃÞENI

EROI
GÃLÃÞENI

Neculai
Florea

Manifestãri
Cei 15 ani care s-au scurs de la Revoluţia din decembrie 1989 vor fi marcaţi

astăzi printr-o serie de manifestări religioase şi militare.

La vârf
Gălăţeanul Octavian Dicu a făcut parte din acea “mână de oameni”

care a administrat în primele luni după Revoluţie puterea centrală.
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Cu “Verva”
la sfârºit
de an

Se spune că cine râde la urmă
trebuie să aibă şi motive să o facă. Ei
bine, Clubul Scriitorilor Umorişti “Verva”
din oraşul Galaţi dacă trage o linie sub
activitatea desfăşurată în anul 2004 şi
face o socoteală va vedea că se poate
mândri cu un palmares bogat de premii
obţinute prin reprezentanţii săi la
concursurile de epigramă din cadrul
festivalurilor naţionale, şi iată-i pe cei
premiaţi, în ordinea cronologică a
desfăşurării lor:

- Festivalul naţional de epigramă “Cât
e Buzăul de mare”, Buzău, 2-4 aprilie.

Premiul I: Iulian Bostan, diplomă de
onoare: Ion Moraru.

- Festivalul de umor “Oltenii şi
restul... lumii”, Slatina, 22-24 aprilie.

Premiul I: Dan Căpruciu.
- Festivalul naţional de epigramă

“Nicolae Olahus”, Sibiu, 14-15 mai.
Menţiune: Ion Moraru.
- Festivalul naţ ional “Eterna

epigramă”, Cluj, 1-4 iulie.
Menţiune: Ion Moraru, premiu

special: Constanţa Apostol.
- Întâlnirea epigramiştilor, ed. XXII-a,

Brăila, 17-18 septembrie.
Premiul III: Ion Moraru.
- Întâlnire de suflet: Timişoara, 10

octombrie.
Premiul pentru cea mai bună

epigramă: Ion Moraru.
- Festivalul de umor Urziceni.
Diplomă de excelenţă: Constanţa

Apostol.
- La concursul organizat de revista

“Epigrama”, publicaţie a Uniunii
Epigramiştilor din România, care anul
acesta a primit o diplomă de excelenţă
la Festivalul internaţional de umor
“Constantin Tănase”, în trimestrul III al
anului Dan Căpruciu s-a clasat pe locul
I la tema “Păsări migratoare”. Anul acesta
gălăţenii au mai participat cu o echipă,
formată din: Ion Moraru, Dan Căpruciu,
Gh. Enăchescu, Ion Grosu, Ştefan
Băiatu şi Iulian Bostan, la un concurs
maraton desfăşurat pe perioada
întregului an organizat de UER şi revista
“Epigrama”, “Top Epigrama”, între
cluburile de epigramă din întreaga ţară.
La sfârşitul întrecerii cei şase au
răsuflat uşuraţi şi fericiţi, clasându-se
cu 42 de puncte pe locul I înaintea unor
cluburi de prestigiu ca “Cincinat
Pavelescu” Bucureşti, Academia liberă
“Păstorel Teodoreanu” Iaşi şi altele.

Anul acesta Clubul “Verva” a
organizat în condiţii speciale datorită
lipsei fondurilor băneşti cea de a XII-a
ediţie a Festivalului naţional “Umor la mila
80”, la care au participat un număr de
59 de epigramişti, oferind trei premii şi
trei menţiuni.

În anul care vine membrii clubului îşi
propun să obţină cât mai multe premii şi
să ofere cititorilor suplimentului de umor
“Buzunar” producţii literare de calitate.

IULIAN BOSTAN

Breviar
tecucean

Lângã
brad
cu Moº
Crãciun

Ca şi anul trecut, în aceeaşi
perioadă de maximă încăr-
cătură spirituală, formaţiile
folclorice ale Casei de Cultură
din Tecuci au fost invitate în
spectacolul organizat de Radio
România Actualităţi în Sala
Radio din Bucureşti.

Tecucenii s-au prezentat cu
formaţia corală Andantino
(dirijor Mircea Călianu), soliştii
Roberta Chicoş şi Angela
Bâtlan, grupul folcloric
Omătuţa (instructor – Mariana
Enache) care a prezentat datini
şi obiceiuri de colind şi de Anul
Nou (Bună dimineaţa la Moş
Ajun, Steaua, Teatrul folcloric
Mocănaş i i, Plugurelul  ş i
Semănatul).

În acelaşi spectacol au
participat: Corul Meloritm,
Teatrul de Păpuşi Zum-Zum,
soliştii Ileana Şipoteanu şi
Oana Răsuceanu.

Spectacolul a fost înregistrat
şi va fi transmis la Radio
Actualităţi, pe 26 decembrie la
ora 9,00.

Grupul folcloric „Doina
Siretului” (regizor Mariana
Enache) a participat la Festi-
valul de Datini şi Obiceiuri
„T.Pamfile” de la Galaţi cu un
program adecvat (Colind de
fată şi de băiat, Capra, Jocul
măştilor, Plugul, Semănatul). Au
fost, de asemenea, aplaudaţi
colindătorii instruiţi de Mitriţa
Velicu.

Vineri, 24 decembrie, ora
16,00, pe esplanada din centrul
oraşului, colindătorii Casei de
Cultură vor susţine un amplu
spectacol la care vor participa
Marius Mitrofan şi Daniela
Vlădescu, solişti ai Operei
Române.

V. GHICA

În atenþia
cititorilor care
participã la
concursurile
„Vieþii libere”

Program
de
Sãrbãtori

Sărbătorile de iarnă aduc
modificări în programul
concursurilor săptămânale
organizate de „Viaţa liberă”.
Astfel, extragerile concursu-
rilor „Două milioane pe
săptămână” şi „Cum să faci
primul milion”, care se efectuau
de obicei vinerea, la sediul
redacţiei, se vor decala cu o zi.
Extragerile vor avea loc
mâine, 23 decembrie, la ora
13.00,în holul „Vieţii libere”, o
dată cu  extragerile de Crăciun
ale concursului „Ninge cu premii
de la Albo”. Vă aşteptăm!

De asemenea, în această
săptămână, pentru a participa
la concursul milioanelor şi la cel
pentru elevi şi studenţi, veţi
avea de adunat numai 5
taloane, respectiv cele
publicate de luni până vineri
inclusiv. Taloanele decupate în
săptămâna 20 - 24 decembrie
vor participa la tragerea la sorţi
din 7 ianuarie 2005. În
săptămna 27 decembrie – 2
ianuarie nu se vor publica
taloane. După Anul Nou,
revenim la programul obişnuit
al concursurilor noastre, cu
extrageri săptămânale orga-
nizate în fiecare vineri, aşa cum
v-aţi obişnuit deja.

Mult noroc!

MONICA ROªIORU

Băieţii din Măstăcani sunt respon-
sabilii cu plugul tras de cai. Sunt îmbrăcaţi
în costume populare şi umblă cu colindul
de când se apropie sărbătorile.

Sunt 13 flăcăi conduşi de îndru-
mătorul lor, doamna Elena Chirică.
Dumneaei, deşi bibliotecară, se dedică
instruirii grupului de colindători.

În judeţ tradiţiile se păstrează încă.
Tinerii spun că  merg cu uratul la familiile
din sat şi primesc colaci, dulciuri, nuci
nu neapărat bani! Băieţii se pregătesc
temeinic înainte de a merge pe la casele
oamenilor. Portul popular, deşi nu mai
apare zi de zi pe uliţa satului, este totuşi
o prezenţă constantă pentru momentul
sărbătorilor. Doamna Chirică declară: “În

fiecare an, la noi în sat se organizează
plugul mare. Colindătorii, cei pe care
îi vedeţi aici, merg prin sat, pe la
gospodari! Flăcăii ies cu biciul, cu caii,
cu plugul. Învaţă să pocnească din bice
de la bătrânii satului.”

Băieţii fac senzaţie, dar provoacă şi
surzenie temporară. Pocnetul bicelor
face ca timpanul să bubuie. Este uimitor
felul în care ştiu să mânuiască acest
obiect tradiţional: deşi stau aproape unul
de altul, biciul plesneşte precis, nu
atinge pe nimeni.

Măstăcănenii sunt iuţi, piezişi. Îţi
evocă un soare cu dinţi: luminos, dar
cu ciupitură de ger.

Text şi foto:
ELENA STOICA

Jurnaliştii de la Facultatea de Litere
şi Teologie au transmis săptămâna
trecută, de la sediul Club S, „Emisiunea
de Ştiri Indirect”. Acesta a fost numele
balului organizat de bobocii jurnalişti,
coordonaţi de doamna profesoară
Claudia Talaşman. Balul a fost deosebit
încă din faza de proiect. „Am plecat cu
colindul pentru a strânge banii necesari
pentru organizare. Nu au fost mulţi cei
interesaţi să ne ajute”, ne-a declarat
Claudiu, unul dintre organizatori.
Scenariile şi regia au aparţinut în
totalitate studenţilor. Viitorii jurnalişti au
încercat să sublinieze părţile bune şi
rele ale mass-media. Nu a fost un bal
standard, în care să fie premiaţi miss şi
mister, ci un bal în care au fost parodiate
emisiuni TV: Teo, Monica, ştirile de la
patru  televiziuni (Pro Tv, TVR, Prima
TV şi Antena 1), „Din dragoste”, „13 din
14” cu Andrei Gheorghe, „Protestul
etapei”, vremea. Studenţii au încercat
să evidenţieze gafele pe care le fac
prezentatorii acestor emisiuni, dar şi
părţile bune ale acestora. „Nu suntem
actori, regizori sau scenarişti. Nu avem
experienţă în domeniu, iar gafele pe
care le-am făcut au fost intenţionate.
Am încercat doar să facem haz de
necaz”, au declarat organizatorii.
Inedită a fost prezentarea câtorva tipuri
de jurnalişti ai zilelor noastre: cei care

sunt cenzuraţi  îmbrăcaţi în ziare şi cu
plasture la gură, cei care sunt influenţaţi
politic  îmbrăcaţi în afişe electorale, cei
care fac presă doar pentru nume
reprezentaţi de Miss Boboc  „Dunărea
de Jos” 2004, dar şi jurnaliştii model.
Bobocii nu au reuşit să repete scenariile
decât cu câteva ore înainte de spectacol
şi cu toate acestea pamfletul lor a fost
unul foarte reuşit.  „Am lucrat cu ei la
acest proiect ca să îi învăţ să fie uniţi,
să lucreze în echipă. În facultate nu prea

au ocazia să facă acest lucru. Am vrut
să vadă şi ei cum este în faţa camerei
de filmat şi să nu mai fie atât de critici
când privesc la televizor”, ne-a declarat
doamna Claudia Talaşman. Organizatorii
mulţumesc sponsorilor: Vasile Giuglea
de la Ship Desing Group, Victor Paul
Dobre şi Mircea Toader, celor care au
fost alături de ei: Liga Studenţilor şi Dinu
Gându ş i, nu în ultimul rând,
profesorilor.

Text şi foto:
TEODORA MIRON

Extragerile zilnice ale concursului cu
premii constând în bonuri de masă
oferite de Top Fish Food şi „Viaţa liberă”
au desemnat doi noi câştigători. Dl
Nicolae Stan şi dl Petru Andrei sunt
norocoşii care au plecat ieri din redacţia
noastră cu câte zece bonuri de masă
în valoare de 1.000.000 de lei.

Abonat la premii
Dl Nicolae Stan (56 de ani) a

început să se familiarizeze cu câştigurile
„Vieţii libere” încă de anul trecut, din
vară, când a pus mâna pe premiul cel
mare al concursului milioanelor. Norocul
nu l-a părăsit nici în acest an: în luna
februarie, a câştigat din nou premiul de
1.000.000 de lei, pentru ca luni să-l
felicităm din nou pentru câştigarea
bonurilor de masă ALBO. Explicaţia?
„Sunt cititor fidel al dvs., mi-am făcut
abonament,  probabil din acest motiv
mă şi răsplătiţi mereu cu câte ceva!”,
spune dl Stan. În prezent pensionar,
câştigătorul a fost lucrător comercial la
CEREALCOM. Din bonurile de masă îşi
va cumpăra „produse din carne mai
slabă: pui, vită şi un pic de porc, din

cauza unor probleme de sănătate”.
Cel de-al doilea câştigător, dl Petru

Andrei (34 de ani), este plecat din oraş
pentru câteva zile. În locul dumnealui,
am cunoscut-o pe mama sa, dna
Andriana Andrei (61 de ani), de la
care am aflat că dl Andrei este sudor la
ISPAT-SIDEX. Bonurile de masă vor fi
folosite pentru masa de Crăciun: „O să
luăm ce ne trebuie pentru Sărbători, pui,

cârnaţi, o să ne orientăm şi la faţa locului
în funcţie de oferta magazinelor Albo”,
ne-a declarat dna Andrei. Diversitatea
produselor Albo fiind binecunoscută
gălăţenilor, nu ne mai rămâne decât să
urăm cititorilor noştri norocoşi un
Crăciun fericit!

MONICA ROªIORU
Foto: SORIN PANÃ

Trecerea în nefiinţă a celui care a
interpretat rolul lui Păcală în pelicula
cinematografică „Păcală din Valea
Horincei”, Gheorghe Cristea, a fost
resimţită dureros de lumea din Cava-
dineşti. Avea 45 de ani şi a fost găsit
mort în casa părinţilor săi, unde locuia.
Figură de neconfundat, în ultimul timp
se legase puternic de Căminul Cultural,
susţinând cu harul său actoricesc
prestigiul Teatrului Folcloric din localitate.
Nu avea duşmani, nu cerea nimic de la
nimeni pentru prestaţiile sale artistice,
mulţumindu-se cu cât îl răsplătea
publicul  -  serii de aplauze. Mâhnirile
din sufletul său le păstra pentru sine.
L-a durut tăcerea ca de mormânt a
soţiei sale, plecată în Occident înainte
de 89, după ce stabiliseră că după ce
îşi va face ea un rost acolo să-l cheme
şi pe el, ceea ce nu s-a mai întâmplat.
Fiindcă o iubea, în anii de pe urmă ai
„Epocii de aur” a încercat să treacă
graniţa clandestin, spre sârbi, fiind prins
de o patrulă de grăniceri. Judecat rapid,
a fost condamnat la doi ani de puşcărie,
pedeapsă ispăşită la Timişoara. Tot

timpul l-a ars dorul de fiica sa, Lore-
dana, despre care mi-a spus că ar fi în
Germania. Amaruri multe, înecate uneori
în vin. Deşi se descurcase bine în rolul
principal din filmul lui Maximilian N.
Popescu, n-a putut lua parte la premieră.
Se spune că în orele respective ar fi
stat acasă şi ar fi plâns...

Îl aşteaptă, la Galaţi, diploma Şcolii
Populare de Artă, clasa Teatru folcloric,
n-a mai apucat să şi-o vadă. Actor de
Cavadineşti, cu un film de scurtmetraj
bifat în dreptul numelui său. Înmormântat
la 9 decembrie, în cimitirul din Cava-
dineşti. Poate ar fi fost bine dacă în urma
sicriului său s-ar fi aflat lume mai multă.

Gheorghe Cristea, zis „Gică Boeru”,
merită din partea noastră o lacrimă. Să
nu-l uităm! În emisiunea de radioficare
tradiţională la Cavadineşti, de sfârşit de
an, actorului plecat prea devreme dintre
noi i s-a rezervat o evocare de şapte
minute exactă şi înduioşătoare, rostită
de către dl Aurel Florea, directorul
Căminului Cultural.

ION TRIF PLEºA

Sediul Biroului Paşapoarte de pe
strada Domnească a fost luat cu asalt
în aceste zile. Coada pare a fi
interminabilă, iar lucrătorii serviciului
lucrează non-stop.

Peste 130 de cereri de eliberare de
paşaport sunt depuse zilnic, luna
decembrie fiind una dintre cele mai
aglomerate ale anului, deoarece  oamenii
vor să plece de sărbători în ţări străine,
iar alţii, care lucrează în străinătate, au
venit să îşi înnoiască documentele.

„Din păcate, toţi oamenii se trezesc
în ultima clipă că nu au paşaport şi că
vor să plece în străinătate”, ne-a
declarat comisarul-şef Dumitru Chijăr,
şeful S.E.I.P.  „Toţi vor urgent. Suntem
oameni, nu avem posibilitatea de a emite
mai multe paşapoarte decât  ne permit
maşinile de tipărit. Toate actele trebuie
verificate cu atenţie. Lucrătorii noştri
stau cu mult peste program”, a mai
precizat Chijăr.

ALINA COMºA

O tumoare depistată cu întârziere
face ca viaţa unei fetiţe să depindă de
decizia părinţilor săi, care trebuie să
hotărască  repede dacă va fi operată
de neurochirurgii gălăţeni sau o vor
transfera la o clinică din Bucureşti.

Zilele trecute, în secţ ia de
neurochirurgie a Spitalului Clinic de
Urgenţă “Sf. Apostol Andrei” a fost
internată Andreea J., în vârstă de 9 ani,
din comuna Matca, prezentând
simptome de cefalee, greţuri, vărsături,
tulburări de deglutiţie (înghiţind cu
greutate) şi de vedere, susţinând că în
ultima vreme a început să vadă dublu.
Investigaţia pe computerul tomograf a
denotat că fetiţa avea o tumoare de fosă
posterioară (la creierul mic), care îi
comprima trunchiul cerebral (sediul în
care se găsesc nervii cranieni). Potrivit

medicilor, prin situarea şi dimensiunile
ei (5/5 centimetri), tumoarea creează
un baraj în calea scurgerii lichidului
cefalo-rahidian, producând aşa-numita
hidrocefalee (creşterea cantităţii de
lichid cefalo-rahidian în cap). După cum
a declarat medicul neurochirurg Corneliu
Marinescu, fetiţa necesită o intervenţie
urgentă pentru ablaţia tumorii, în caz
contrar riscând decesul, ca urmare a
compresiunii  trunchiului cerebral, care
ar echivala cu o spânzurare. Cu toate
că, mulţumită microscopului operator
intrat în cursul acestui an în dotarea
Spitalului de Urgenţă, operaţia ar putea
fi efectuată şi de neurochirurgii gălăţeni,
părinţii nu şi-au dat încă acordul, optând,
se pare, pentru transferul şi operarea
Andreei la o clinică bucureşteană.

VIOREL MÂRZA

Au deschis uşa  „Vieţii libere” şi
studenţii din anul III, de la  Facultatea de
Arte din Galaţi, clasa actorului Stelian
Stancu.  Tinerii nu au venit cu mâna
goală. Erau însoţiţi de păpuşile lor;
păpuşi vorbitoare care ne-au colindat
aşa frumos, încât toată redacţia s-a
oprit din lucru. O dată cu urările,

colindătorii noştri speciali ne-au  adus
veştea Naşterii Domnului, ne-au aşezat
în suflet  lumina florilor dalbe, flori de
măr...

Le-am urat şi noi har de la Dumnezeu
şi sănătate!

MARIA STANCIU
Foto: MARA S.

Un alt grup  pe care îl vom ţine minte
este cel al dansatorilor Ansamblului
„Doina Covurluiului” de la Centrul
Cultural „Dunărea de Jos”. În costumele
populare (în care ei se simt cel mai bine),
talentaţii interpreţi ne-au adus colinde

Colindătorii sunt întotdeauna primii
care ne deschid porţile sufletului pentru
a putea întâmpina  sărbătorile aşa cum
se cuvine. Noi ne bucurăm de fiecare
dată să-i primim, să ne oprim din forfota
unei zile de muncă  şi să-i ascultăm.
Ne-au urat de bine studenţii din anul al
II-lea şi al III-lea de la secţia teologie din
cadrul Universităţii „Dunărea de Jos”.
Aceştia au avut o idee minunată, de a
înfiinţa singuri un grup al secţiei de
teologie care să rămână de acum

înainte în tradiţia facultăţii.
Tot pentru întâia oară i-am primit şi

pe elevii de la Colegiul Economic „Virgil
Madgearu”, care, îndrumaţ i de
profesoara de religie Mădălina Stoica
şi de cea de muzică Anamaria Bogdan,
ne-au descreţit pentru câteva  clipe
frunţile.

Le mulţumim, le urăm la rândul nostru
toate cele bune şi-i aşteptăm să ne
lumineze sufletele şi la anul.

ROXANA PENCIU

Trupa de dans FLOREN' S, formată
din eleve ale Şcolii Nr. 33 şi coordonată
de instructorul cultural Florin Ciupic, ne-a
demonstrat, ieri, că ştie şi să cânte
(foarte bine!) colinde, demonstrând, în

acelaşi timp, un profund respect pentru
tradiţie. Le mulţumim şi le dorim „La mulţi
ani!”.

S.A.T.

Colindãtori la „Viaþa liberã”
Membrii Clubului de Turism Millenium au venit ieri, cu chitările, să ne colinde. Didi,

Zburlici, Comănel, Puricioiu şi Săgeata ne-au încântat cu vocile lor, aducându-ne
cântec de munte, de iarnă şi de vacanţă, dar şi un impresionant colind pentru
părinţi. Le mulţumim! Ieri, mai mult decât în alte zile, ne-am simţit binecuvântaţi că
lucrăm la „Viaţa liberă”.

„Ninsã ramurã
de brad...”

culese din zona Moldovei. Ciprian Dincă
i-a acompaniat la chitară. A fost o
plăcere să-i ascultăm.

ANGELA RIBINCIUC
Foto: SORIN PANÃ

La porþile sufletului

Studenþii de la actorie  -
cu flori dalbe, flori de mãr

Florile de la FLOREN’S

A fi sau a nu fi…
operatã la Galaþi

Înghesuialã
la paºapoarte

IATÃ VIN COLINDÃTORII!

Plugul din Mãstãcani

CAVADINEºTI

A murit Pãcalã

"Emisiunea de ªtiri
Indirect"

Concurs „Ninge
cu premii de la ALBO”

Aglomeraþie
Sute de gălăţeni s-au trezit în ultima clipă fie că nu au paşaport, fie că documentul este

pe cale să expire şi au luat cu asalt Biroul Paşapoarte.

Invitaþi
Formaţiile folclorice ale Casei de Cultură din Tecuci au fost invitate

în spectacolul organizat de Radio România Actualităţi în Sala Radio
din Bucureşti.

CLUB S
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Douã milioane
pe sãptãmânã

Talon
de
participare

MILIOANELE
"VIEÞII LIBERE"

Talon pentru perioada
20 - 26 decembrie 2004

Numele

Telefon

Adresa

51
Miercuri

CONDUCEREA FILIALEI GALAÞI A
CORPULUI EXPERÞILOR CONTABILI
ºI CONTABILILOR  AUTORIZAÞI
DIN ROMÂNIA

invitã membrii sãi, persoane fizice ºi
juridice - atât liber profesioniºti cât ºi
angajaþi - în ziua de miercuri, 22.12.2004
la Casa de Culturã a Sindicatelor - Sala
Ateneu, începând cu ora 15,30, în
vederea unor comunicãri importante
în legãturã cu profesia contabilã.
Cu aceastã ocazie, colectivul CECCAR
filiala Galaþi ureazã tuturor  membrilor
sãi un cãlduros
“La Mulţi Ani!”

La mulţi
La mulţi
La mulţi
La mulţi
La mulţiani!ani!ani!ani!ani!

R E STA U R A N T - PIZ Z E R IE      

IN TE RN A TION A L   

(C o m p le x  S ir e tu l ,  Ţ ig l in a  I I I ,  te l .:  0 7 2 2 2 2 4 2 7 4 , 4 9 8 1 6 8 )  

o r g a n iz e a z ă  
 m in ir e v e l io a n e ,   z i le  o n o m a s t ic e , m e s e  fe s t iv e  d e  C ră c iu n  în tr -u n  

c a d r u  in t im  c u  m e n iu r i  d e o s e b ite  ş i  în tr -o  a tm o s fe r ă  s u p e r b ă  
a lă tu r i  d e  fo r m a ţ ia   s u p e r p r o fe s io n is tă  L I V E !  

V Ă  A ŞT E P T Ă M ! 

etaj, tel.:0722224274, 498168)
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